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INTRODUCTION



by Phil Kuntz


“Mr. President, were you physically intimate with Monica Lewinsky?”


Thus began Deputy Independent Counsel Robert Bittman’s extraordinary grand jury interrogation of Bill Clinton. The president’s answers to that question and to every conceivable variation of it would help determine whether or not he should be impeached, for his responses could be weighed against the biggest mountain of evidence ever compiled on a single consensual relationship.


By the time Independent Counsel Kenneth Starr was done, his investigators had questioned Ms. Lewinsky more than twenty times. They plumbed the deepest recesses of her computer hard drives to reconstruct every deleted file they could find. They interviewed every significant friend, relative, and co-worker in her life and seemed to have subpoenaed just about every document bearing her name.


Meticulously following the sort of paper trail people always unwittingly leave behind, investigators compiled intricately detailed chronologies, noting every time she had entered the White House during an eighteen-month period and every time she had visited or otherwise communicated with President Clinton. They engaged in legal confrontations with the White House that will have historic consequences.


They drew the president’s blood.


At issue was whether the president committed perjury when he denied having sexual relations with Ms. Lewinsky during a deposition in the Paula Jones sexual harassment case or whether he otherwise obstructed justice. It is the evidence that Mr. Starr deemed most important that is excerpted here. When the independent counsel delivered his report on possibly impeachable offenses to the House of Representatives on September 9, 1998, he also dropped off seventeen boxes of evidence, including grand jury transcripts and endless reams of subpoenaed documents. Key evidence was compiled into a six-volume appendix totaling 3,183 pages.


The House Judiciary Committee, which was overseeing the inquiry, engaged in a heated partisan debate over how much the public really needed to know. Republicans argued that the president’s insistence that he was “legally accurate” when he denied having had sexual relations with Ms. Lewinsky in the Paula Jones case necessitated the fullest possible disclosure. Democrats argued that the Republicans were merely trying to humiliate the president.


The Republicans controlled Congress, so they won the debate, and the entire six-volume appendix, save 186 discrete redactions, was bound by the Government Printing Office and released as a two-part tome. The GPO began selling copies at 9:30 A.M. on September 21, 1998, for $68.00. Simultaneously, the House released a copy of the videotape of the president’s grand jury testimony, which was promptly televised by every major broadcast and cable news outlet.


This volume attempts to take the most compelling of those documents and put them in a reader-friendly order. Excluded were records that merely detailed the president’s movements and telephone calls, scores of news media accounts that Mr. Starr deemed important for context, and numerous other extraneous materials. To the extent possible, each part of this book puts documents in chronological order, allowing readers to follow the narrative as the drama unfolded.


The story begins with Ms. Lewinsky’s testimony, starting with her affidavit in the Paula Jones case that denied a sexual relationship with President Clinton and following her account through two grand jury appearances and nearly twenty interviews. Her version can be compared to President Clinton’s grand jury testimony in part 2. Part 3 includes contemporaneous letters and e-mails that Mr. Starr used to bolster Ms. Lewinsky’s testimony. This section also includes her tape-recording friend Linda Tripp’s scrawled notes about her talks with Ms. Lewinsky.


Part 4 allows a behind-the-scenes peak at the landmark conflict between the prosecutors and President Clinton’s lawyers, as the two sides battled over the traditional power of presidents to speak confidentially with their closest advisors. There is little here or anywhere in Mr. Starr’s files about the most crucial piece of physical evidence in the case, Ms. Lewinsky’s semen-stained dress. Still, the description of prosecutors obtaining a sample of the president’s blood in part 5 is dry yet chilling. For the literary minded, part 6 includes a list of books in the president’s now-famous study.


Did the president commit perjury or obstruct justice? The answer lies, if anywhere, in the pages that follow.


—Phil Kuntz


September 22, 1998


Mr. Kuntz is a staff reporter for The Wall Street Journal’s Washington Bureau.
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KEY TO THE WHITE HOUSE MAP
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	President’s bathroom






	BC


	Betty Currie






	DCOS


	Deputy Chief of Staff
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	Fireplace






	GS


	George Stephanopoulos






	H


	Hallway 1






	HI


	Harold Ickes






	JP


	John Podesta






	NH


	Nancy Hernreich






	P


	Pantry






	PO


	Press Office






	RA1


	Reception Area 1 (assistants to the President)






	RA2


	Reception Area 2 (assistants to Chief of Staff and Deputy Chief of Staff)






	RA3


	Reception Area 3 (assistants to George Stephanopoulos)






	RA4


	Reception Area 4 (assistants to Nancy Hernreich and others)






	VPOTUS


	Vice-President Al Gore






	*


	Erskine Bowles then Evelyn Lieberman then Sylvia Mathews






	1:00


	Oval Office door at 1:00 (to Reception Area 1)






	3:00


	Oval Office door at 3:00 (to Colonnade)






	11:00


	Oval Office door at 11:00 (to Walkway 3) 108 Deputy Chief of Staff (Harold Ickes then John Podesta)






	111


	Chief of Staff






	113


	Vice-President’s assistants/secretaries






	115


	National Security Advisor and staff






	116


	National Security Advisor and staff






	117


	National Security Advisor and staff






	118


	National Security Advisor and staff








Throughout this book, black rules ([image: diagram]) indicate material deleted by the House Judiciary Committee.





PART ONE




MONICA
LEWINSKY’S
VERSION






Monica’s Lewinsky’s
Affidavit in the Paula Jones Case



AFFIDAVIT OF JANE DOE 6


1. My name is Jane Doe 6. I am 24 years old and I currently reside at [image: diagram]


2. On December 19, 1997, I was served with a subpoena from the plaintiff to give a deposition and to produce documents in the lawsuit filed by Paula Corbin Jones against President William Jefferson Clinton and Danny Ferguson.


3. I can not fathom any reason that the plaintiff would seek information from me for her case.


4. I have never met Ms. Jones, nor do I have any information regarding the events she alleges occurred at the Excelsior Hotel on May 8, 1991 or any other information concerning any of the allegations in her case.


5. I worked at the White House in the summer of 1995 as a White House intern. Beginning in December, 1995, I worked in the Office of Legislative Affairs as a staff assistant for correspondence. In April, 1996, I accepted a job as assistant to the Assistant Secretary for Public Affairs at the U.S. Department of Defense. I maintained that job until December 26, 1997. I am currently unemployed but seeking a new job.


6. In the course of my employment at the White House I met President Clinton several times. I also saw the President at a number of social functions held at the White House. When I worked as an intern, he appeared at occasional functions attended by me and several other interns. The correspondence I drafted while I worked at the Office of Legislative Affairs was seen and edited by supervisors who either had the President’s signature affixed by mechanism or, I believe, had the President sign the correspondence itself.


7. I have the utmost respect for the President who has always behaved appropriately in my presence.


8. I have never had a sexual relationship with the President, he did not propose that we have a sexual relationship, he did not offer me employment or other benefits in exchange for a sexual relationship, he did not deny me employment or other benefits for rejecting a sexual relationship. I do not know of any other person who had a sexual relationship with the President, was offered employment or other benefits in exchange for a sexual relationship, or was denied employment or other benefits for rejecting a sexual relationship. The occasions that I saw the President after I left my employment at the White House in April, 1996, were official receptions, formal functions or events related to the U.S. Department of Defense, where I was working at the time. There were other people present on those occasions.


9. Since I do not possess any information that could possibly be relevant to the allegations made by Paula Jones or lead to admissible evidence in this case, I asked my attorney to provide this affidavit to plaintiff’s counsel. Requiring my deposition in this matter would cause disruption to my life, especially since I am looking for employment, unwarranted attorney’s fees and costs, and constitute an invasion of my right to privacy.


I declare under the penalty of perjury that the foregoing is true and correct.
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849-DC-00000635


DISTRICT OF COLUMBIA, ss:


MONICA S. LEWINSKY, being first duly sworn on oath according to law, deposes and says that she has read the foregoing AFFIDAVIT OF JANE DOE 6 by her subscribed, that the matters stated herein are true to the best of her information, knowledge and belief.





Investigators’ Initial Confrontation
with Monica Lewinsky at Pentagon City



1
OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL


1/16/98


On January 16, 1998, SSA [image: diagram] and SA [image: diagram] approached MONICA LEWINSKY in the food court area of the Pentagon City, Mall Arlington, Virginia. SSA [image: diagram] immediately identified himself and SA [image: diagram] as agents of the Federal Bureau of Investigation (FBI), detailed to the Office of the Independent Counsel (OIC) for “Whitewater” and requested her presence in a room of the Ritz Carlton Hotel to discuss her status as a person suspected of committing a federal crime. LEWINSKY was advised OIC attorneys were waiting in the room, and that the agents and the attorneys wished to discuss her culpability in criminal activity related to the PAULA JONES civil lawsuit. LEWINSKY was advised she was not under arrest and the agents would not force her to accompany them to the hotel room. LEWINSKY told SSA [image: diagram] he could speak to her attorney. SSA [image: diagram] advised the offer to discuss her legal status was not being offered to her attorney, but to LEWINSKY alone. SSA [image: diagram] explained to LEWINSKY she was being offered an opportunity to meet with the OIC attorneys and agents and hear them explain why they felt she was in trouble without being required to make any statement. SSA [image: diagram] further explained LEWINSKY would then have an opportunity to ask clarifying questions of the attorneys and be better informed as to whether she wanted legal counsel before making any statements, or whether she thought it better to cooperate with the OIC. LEWINSKY voluntarily accompanied the agents to room number 1012 of the Ritz Carlton hotel, under the conditions set forth above.


Also present in room 1016, the adjoining room, were Associate Independent Counsel (AIC) BRUCE UDOLF, AIC MICHAEL EMMICK, AIC STEVEN D. BINHAK, Deputy Independent Counsel JACKIE M. BENNETT, JR., AIC STEPHEN BATES and Contract Investigator COY A. COPELAND, all members of the Office of the Independent Counsel staff. At various times during the day, OIC attorneys entered and departed room 1012. Their movement is not recorded herein. The chronology of the meeting, with all times approximate, is as follows:










	1:05 p.m.


	LEWINSKY arrived in Room 1012. AIC EMMICK entered Room 1012 and began talking to LEWINSKY.






	1:10 p.m.


	LEWINSKY given bottled water.






	1:33 p.m.


	SSA [image: diagram] began reading LEWINSKY her rights as found on the form FD-395, “Interrogation; Advice of Rights.” SSA [image: diagram] was unable to finish reading the FD-395.






	1:40 p.m.


	LEWINSKY was offered a towel.






	
1:47 p.m.



	LEWINSKY was offered water.






	2:02 p.m.


	The air conditioning in room 1012 was turned on at LEWINSKY’s request.






	2:13 p.m.


	LEWINSKY was offered water.







	 


	LEWINSKY said, “if I don’t cooperate, I can talk to whomever I want”.







	2:15 p.m.


	SA [image: diagram] arrived in room 1012.






	2:29 p.m.


	LEWINSKY stated, “if I leave now, you will charge me now.”






	2:30 p.m.


	LEWINSKY said, “I don’t know much about the law.”






	2:33 p.m.


	LEWINSKY asked and was allowed to go to the restroom.






	2:36 p.m.


	LEWINSKY requested and was given her second bottle of water. LEWINSKY said she is not diabetic and no medication was necessary.






	2:50 p.m.


	LEWINSKY suggested she take a taxi to her attorney’s office. LEWINSKY advised she understands our risks.






	3:10 p.m.


	LEWINSKY asked if she could be escorted to New York to see her mother, MARCIA LEWIS.






	3:20 p.m.


	LEWINSKY called her mother, MARCIA LEWIS, in New York.






	3:36 p.m.


	LEWINSKY requested and was allowed to go to the restroom.






	3:45 p.m.


	LEWINSKY departed room 1012 unescorted.






	3:54 p.m.


	LEWINSKY called room 1012 and advised that she was in the lobby, using a pay phone. LEWINSKY advised she changed phones she was using because some people came too close to the phone she had been using. LEWINSKY advised she called to let the Agents know, in case she was being watched.






	4:08 p.m.


	LEWINSKY voluntarily returned to room 1012. LEWINSKY offered and accepted coffee.






	4:12 p.m.


	LEWINSKY called MARCIA LEWIS. LEWIS requested to speak with an OIC attorney. AIC EMMICK and SA [image: diagram] got on the phone and identified themselves to LEWIS. LEWIS advised she would travel to Washington, DC via AMTRAK Metroliner.






	4:20 p.m.


	LEWINSKY left room 1012 with AIC BINHAK and SA [image: diagram] to use a pay phone in the lobby of the Ritz Carlton Hotel.






	4:31 p.m.


	LEWINSKY, AIC BINHAK and SA [image: diagram] returned to room 1012.






	5:00 p.m.


	LEWINSKY called her answering machine to retrieve messages.






	5:21 p.m.


	LEWINSKY requested and received aspirin.






	5:40 p.m.


	LEWINSKY, AIC EMMICK and SA [image: diagram] departed room 1012, en route to the Pentagon City Mall. LEWINSKY, AIC EMMICK and SA [image: diagram] walked in the mall.






	6:03 p.m.


	LEWINSKY requested and was permitted to visit the restroom on the third level of the MACY’s department store in the mall.






	6:30 p.m.


	LEWINSKY, AIC EMMICK and SA [image: diagram] dined at MOZZARELLA’S American Grill, within the Pentagon City Mall. LEWINSKY paid for her portion of the dinner.






	7:35 p.m.


	LEWINSKY, AIC EMMICK and SA [image: diagram] returned to room 1012.






	8:00 p.m.


	LEWINSKY payed $2 to SA [image: diagram] for the cost of her coffee.






	8:19 p.m.


	MARCIA LEWIS telephoned room 1012, and advised she was on the “163 Northeast Direct”, and was experiencing travel delays.






	9:05 p.m.


	LEWINSKY, SSA [image: diagram] and SA [image: diagram] departed room 1012 and LEWINSKY withdrew money from the automatic teller machine on the first floor at the Pentagon City Mall.






	9:30 p.m.


	Coffee was ordered and brought to room 1012 by room service.






	10:16 p.m.


	MARCIA LEWIS arrived and all members of the OIC staff left LEWIS and LEWINSKY alone.






	10:20 p.m.


	A meeting was held in room 1018 between LEWIS, AIC EMMICK, SSA [image: diagram] and SA [image: diagram].






LEWIS advised that this was an emotional experience for LEWINSKY. LEWIS advised LEWINSKY was younger than her chronological age. LEWIS asked if tapes were admissible in court. LEWIS advised she wanted to protect LEWINSKY. LEWIS asked how she would know LEWINSKY would not be charged if she cooperated. LEWIS asked about LEWINSKY’s safety if LEWINSKY cooperated. LEWIS advised that LEWINSKY talked about suicide six years ago. After LEWINSKY’s parents divorced, LEWINSKY saw a therapist, but she is not currently seeing one. LEWIS advised she alone could not take responsibility for convincing LEWINSKY to cooperate with the OIC.










	11:02 p.m.


	LEWIS requested and was permitted a trip to the restroom.






	11:06 p.m.


	LEWIS telephonically contacted BERNARD LEWINSKY, her exhusband, at [image: diagram].






	11:20 p.m.


	BERNARD LEWINSKY telephoned room 1018.






	11:22 p.m.


	AIC EMMICK talked to BERNARD LEWINSKY. Cooperation, an interview, telephone calls, body wires and testimony were mentioned. AIC EMMICK advised BERNARD LEWINSKY that MONICA LEWINSKY was free to leave anytime she wished. 11:30 p.m. MONICA LEWINSKY entered room 1018.






	11:32 p.m.


	MARCIA LEWIS got back on the phone with BERNARD LEWINSKY. BERNARD LEWINSKY advised he would go to a pay phone and would call back.






	11:35 p.m.


	BERNARD LEWINSKY telephoned room 1014. BERNARD LEWINSKY advised AIC EMMICK that MONICA LEWINSKY was represented by counsel.






	11:36 p.m.


	MONICA LEWINSKY talked to BERNARD LEWINSKY on the telephone.






	11:37 p.m.


	AIC EMMICK spoke with BERNARD LEWINSKY. AIC EMMICK asked MONICA LEWINSKY if she had an attorney and LEWINSKY advised it was GINSBURG. AIC EMMICK advised MONICA LEWINSKY she did not have to accept an attorney she did not select.






MONICA LEWINSKY asked if there was still a chance she would go to jail if she cooperated. MONICA LEWINSKY suggested she may have not told the truth in previous conversations. MONICA LEWINSKY asked, “what if I partially cooperate?”


MARCIA LEWIS asked what would happen if MONICA LEWINSKY gave everything but did not tape anything. MONICA LEWINSKY asked if the PAULA JONES case went away would “this” go away and was advised by AIC EMMICK “no.”


MONICA LEWINSKY asked how the OIC would resolve the chance that MONICA LEWINSKY said something to LINDA TRIP that was not true.


MARCIA LEWIS advised that she appreciated the OIC members waiting until she arrived to proceed. MONICA LEWINSKY advised she appreciated having her mother present.










	11:55 p.m.


	BILL GINSBURG telephoned room 1018 and spoke to AIC EMMICK, who advised GINSBURG he was uncomfortable with the relationship between GINSBURG and MONICA LEWINSKY. MONICA LEWINSKY advised she was not 100% sure it was the right thing to do because GINSBURG was a medical lawyer.






	11:59 p.m.


	MONICA LEWINSKY advised she was represented by GINSBURG.






	12:08 a.m.


	GINSBURG was advised by AIC EMMICK that MONICA LEWINSKY always had the right to leave at any time.






	12:17 a.m.


	MONICA LEWINSKY spoke with GINSBURG, outside the presence of the OIC staff.






	12:23 a.m.


	AIC EMMICK ended the phone call with GINSBURG and advised MONICA LEWINSKY and MARCIA LEWIS they were free to leave.






	12:30 a.m.


	MARCIA LEWIS and MONICA LEWINSKY thanked the Agents and the staff of the OIC for being so kind and considerate.






	12:45 a.m.


	SA [image: diagram] and SA [image: diagram] escorted MARCIA LEWIS and MONICA LEWINSKY to LEWINSKY’s vehicle, which was parked in the parking garage adjacent to the Pentagon City Mall.









Monica Lewinsky’s Proffer



[Editor’s Note: This is the statement Monica Lewinsky penned for Independent Counsel Kenneth Starr on February 1, 1998, shortly after the scandal became public. Known in legal circles as a “proffer,” this document represents what Ms. Lewinsky intended to tell prosecutors under oath if they granted her immunity.]
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Monica Lewinsky’s
Fingerprinting Session



1
OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL


5/28/98


On May 28, 1998, at approximately 8:30 a.m., MONICA S. LEWINSKY (hereinafter referred to as LEWINSKY) arrived at the Federal Building, 11000 Wilshire Boulevard, Los Angeles, California, for purposes of providing her fingerprints and handwriting exemplars to the Federal Bureau of Investigation, as agreed upon by Deputy Independent Counsel (DIC) ROBERT BITTMAN of the Office of the Independent Counsel (OIC) and WILLIAM GINSBURG, LEWINSKY’s attorney. Present were GINSBURG, TODD C. THEODORA, an associate with the law firm of GINSBURG, STEPHAN, ORINGHER & RICHMAN, representing LEWINSKY, BERNARD LEWINSKY, MONICA LEWINSKY’s father, Associate Independent Counsel (AIC) EDWARD J. PAGE and writer.


LEWINSKY and her party were escorted from their car to the Federal Building in Los Angeles by Special Agents of the Los Angeles office of the FBI and by officers of the Federal Protective Service.


After being processed for fingerprints by the FBI’s [image: diagram], LEWINSKY and her party were accompanied to the 17th floor office of Los Angeles FBI [image: diagram] for the purpose of LEWINSKY providing handwriting exemplars.


The pens used for this examination were as follows: one Bic, round stic, medium, black ink pen; one paper mate pen with black ink; and one paper mate, gel writer, with black ink. At various times during the examination, LEWINSKY was asked to use one of the three different pens. LEWINSKY’s attorneys interrupted the examination on numerous occasions so LEWINSKY could consult privately with her attorneys.


MONICA LEWINSKY was first asked to write the alphabet in its entirety, with three different pens, on an 8 1/2 × 11 sheet of paper (unless specified otherwise, each sheet of paper used was 8 1/2 × 11) attached to a pad. On the same sheet of paper, LEWINSKY was asked to write the number one thru ten, three times, using a different pen each time.


LEWINSKY was then asked to perform the same task, this time using a sheet of paper resting only on the desk where she was sitting.


LEWINSKY was then asked to print her name three times on a sheet of paper attached to a pad, each time using a different pen. LEWINSKY was then asked to sign her name on a sheet of paper attached to a pad, each time using a different pen. LEWINSKY was then asked to perform the same task, with the sheet of paper used resting directly on the desk.


LEWINSKY was then asked to sign her name to a photocopy of a blank check. At that time, GINSBURG objected and advised his client not to sign the form. GINSBURG advised that the OIC would need to get a Court Order before his client would sign anything that resembled a check. GINSBURG advised that he had no idea what the OIC had in the way of evidence and he was not going to create an exhibit. GINSBURG asked if he could use the telephone to call his co-counsel. GINSBURG advised he would use his AT&T card when calling. GINSBURG was permitted to use the telephone in [image: diagram] office.


After much discussion and delay, the meeting resumed and GINSBURG was asked if a compromise could be worked out where LEWINSKY would sign the documents and GINSBURG, THEODORA and SA [image: diagram] would initial the front so as to limit any question about the source of the document.


At this time, LEWINSKY asked GINSBURG to have BERNARD LEWINSKY leave because if he stayed, “[the OIC] would subpoena him.” Several minutes later, BERNARD LEWINSKY departed, citing the need to see patients.


The meeting resumed several minutes later. GINSBURG replied that he had just received a letter from Deputy Independent Counsel (DIC) ROBERT BITTMAN wherein BITTMAN advised that LEWINSKY had no immunity and anything she did or said could be used against her. GINSBURG advised by allowing his client to write the checks, he would be allowing the OIC to violate her 5th Amendment rights. In addition, BITTMAN’s letter stated that SA [image: diagram] and AIC PAGE had no authority to work out any compromise on behalf of the OIC. GINSBURG continued that in fact, BITTMAN had no authority to work out any deals on behalf of the OIC and the only person who did so would be KEN STARR.


GINSBURG advised he would accept only compromises signed by STARR and GINSBURG would accept them as long as GINSBURG was permitted to get handwriting exemplars from STARR. GINSBURG continued that the only compromise he would accept would be from STARR and the OIC should send STARR to Los Angeles to work out the compromise. While refusing to explain his reasoning, GINSBURG paused and explained to AIC PAGE that none of this was personal and, in fact, PAGE and GINSBURG could go out and have a few beers together. However, GINSBURG continued, BITTMAN had drawn a “razor-fine line” in his letter and GINSBURG was going to draw a similarly fine line in representing his client.


AIC PAGE asked GINSBURG if he would permit LEWINSKY to sign checks if PAGE showed GINSBURG a case which held that the request by the OIC was permitted to obtain the exemplars in this manner on the blank check forms. GINSBURG advised he would. PAGE showed GINSBURG such a case, but GINSBURG refused to permit LEWINSKY to fill out the checks.


AIC PAGE asked GINSBURG if GINSBURG understood that the OIC could use LEWINSKY’s refusal to provide the requested handwriting exemplars against her at a trial or a proceeding. GINSBURG stated he was aware of that fact.


At approximately 9:30 a.m., GINSBURG was asked if LEWINSKY had consumed any medication during the morning. GINSBURG replied that, to his knowledge, LEWINSKY had not. Upon hearing this, LEWINSKY indicated to GINSBURG that she needed to speak with him, and PAGE and [image: diagram] departed the room. After a break, GINSBURG advised that LEWINSKY had taken “no narcotic, benzodiazepine, or other medication which in [GINSBURG]’s opinion would affect [LEWINSKY]’s coordination or alertness.” GINSBURG refused to advise what medication LEWINSKY had taken.


The handwriting examination continued until approximately 10:06 a.m., when LEWINSKY took a break to visit the restroom.


The examination resumed approximately fifteen minutes later. LEWINSKY was asked to write various words and phrases. After LEWINSKY was asked to write “I have only read excerpts from Leaves of Grass before,” GINSBURG requested SA [image: diagram] and AIC PAGE to leave the room. Upon resuming the examination, GINSBURG advised that there were several exemplars which appeared to be from the same letter, so GINSBURG would permit no more exemplars from that letter.


LEWINSKY was then asked to write “The Pres., through Ms. Currie.” GINSBURG objected and advised that the “proffer was off limits.” LEWINSKY was asked to write certain words and phrases and to sign her name on 5 × 7 note paper. Some of the samples taken were done so with the paper attached to the pad and some were taken with the paper resting directly on the desk.


The examination continued and GINSBURG agreed, although he objected earlier, to allow LEWINSKY to sign her name to strips of paper that, though not photocopies of or the same size as checks, more closely resembled a check than an 8 1/2 × 11 piece of paper. GINSBURG would not permit LEWINSKY to write amounts or dates on the pages that were close in size to a check.


At approximately 11:00 a.m., the examination ended, at which time GINSBURG was served grand jury subpoena number D-1319 for LEWINSKY’s appearance on June 4, 1998 in Washington, DC to provide handwriting exemplars. GINSBURG advised he thought that a handwriting examination was just completed. GINSBURG was advised that all requested exemplars were not provided, therefore, LEWINSKY would have to come to Washington, DC to do so.


GINSBURG, LEWINSKY and THEODORA were escorted to their car by Special Agents of the FBI’s Los Angeles Office and officers of the Federal Protective Service.





Monica Lewinsky’s
First Interview with Investigators



1
OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL


07/27/98


MONICA S. LEWINSKY was interviewed in Apartment 33B, 300 East 56th Street, New York, New York. Representatives of the Office of Independent Counsel (OIC) included ROBERT J. BITTMAN, Deputy Independent Counsel (DIC), SOLOMON L. WISENBERG, DIC, MARY ANNE WIRTH, Associate Independent Counsel (AIC), and Professor SAM DASH, Consultant. Attorneys present for LEWINSKY included PLATO CACHERIS, Law Offices of PLATO CACHERIS, 1100 Connecticut Avenue NW, Washington, D.C. 20036, telephone 202-775-8700; SYDNEY HOFFMAN of the CACHERIS Law Office; and JACOB STEIN, Law Offices of STEIN, MITCHELL, & MEZINES, 1100 Connecticut Avenue NW, Washington, D.C. 20036, telephone 202-737-7777.


After each of the participants identified themselves, a proffer agreement was executed by LEWINSKY. The agreement had previously been signed on July 24, 1998 by STEIN, CACHERIS, and KENNETH W. STARR, Independent Counsel. A copy of the agreement is attached and marked “Attachment A”. LEWINSKY stated that she wished to answer all questions truthfully and completely. LEWINSKY then provided the following information:


LEWINSKY is a 25 year old female with a Bachelor of Science degree in Psychology from Lewis & Clark College in Portland, Oregon. LEWINSKY has been taking two prescription anti-depressants since early February 1995. This medication, at times, causes some memory to be suppressed and this usually expresses itself as the inability to think of certain words during conversation. The drugs are Effexor and Serzone. LEWINSKY stated that she wished to proceed with the above caveat.


LEWINSKY first met the President of the United States, WILLIAM J. CLINTON, in July 1995, soon after beginning her job as an intern in LEON PANETTA’s Office in the White House. The occasion was the departure of the President from the South Lawn of the White House. LEWINSKY had obtained her job through a friend of her mother’s, WALTER KAYE, and through JAY FOOTLIK, who formerly worked there.


LEWINSKY began her personal relationship with the President on November 15, 1995. This was during the furlough of federal employees when LEWINSKY was in the unique position of having been hired as a paid employee in Legislative Affairs, but before her paper work had been processed. LEWINSKY, who was still an intern working for LEON PANETTA in the West Wing of the White House, saw the President when he came to the West Wing to see PANETTA and HAROLD ICKES. LEWINSKY and the President had flirted previously and they made eye contact on this visit. Later that day there was a cake party for JENNIFER PALMIERI, which the President and LEWINSKY attended. Later the same day, LEWINSKY was walking past the office of GEORGE STEPHANOPOLOUS and noticed that the President was inside the office and a U.S. Secret Service (USSS) Agent was outside. The President motioned for LEWINSKY to come in. LEWINSKY felt that this was her big chance and she advised the President that she “had a crush on him.” The President then invited LEWINSKY to the back study behind the Oval Office, where he kissed her.


The relationship then blossomed and eventually included 14 sexual encounters. Sexual encounters included one or more of the following: kissing, hugging, touching, and oral sex on the person of the President, but not intercourse. On one occasion there was unclothed genital contact. Although LEWINSKY and the President had talked about the President performing oral sex on LEWINSKY, this never occurred because many times their encounters occurred during her menstrual cycles. The relationship included about 50 telephone calls, with the majority of them being between 10:00 p.m. and 6:00 a.m. About 15 of these calls were sexually explicit telephone calls, which LEWINSKY refers to as “phone sex” with the President. The President made most of the calls from his residence, but called LEWINSKY from out of town several times, including a call from Florida at the beginning of September 1996, when he was on the campaign trail.


At least seven of the sexual acts occurred in the hallway between the Oval Office and the private study of the President. The President usually left the door between the Oval Office and the Back Office slightly ajar so there would be no suspicion of improper activity and to hear if anyone was trying to contact him. LEWINSKY explained that the Back Office includes the private study, the hallway, the dining room, and the bathroom. The President liked to stand with his back against the door frame to ease his back muscles. When the President wanted to spend time with LEWINSKY, he would call her and either arrange to meet her in the hall, or LEWINSKY would carry some papers into the Oval Office. There were about nine or ten sexual contacts prior to Easter 1996, and about four after LEWINSKY was transferred to the Pentagon. About four of the sexual events occurred on workdays between 9:00 a.m. and 5:00 p.m., with the remainder on weekends. LEWINSKY recounted a few of the sexual contacts as follows:


A. On February 27 or 28 when the President gave LEWINSKY a hatpin and a book. This included kissing, touching, and oral sex to completion.


B. On March 29 or 30 after the knee surgery. This consisted of kissing, touching, oral sex to completion and brief genital contact without clothing but not intercourse.


C. On August 16, 1997, a birthday kiss.


D. On December 28, 1997, a Christmas kiss.


BETTY CURRIE, the President’s Secretary, may have seen the President and LEWINSKY hugging on occasion and possibly a kiss on the forehead. During a visit to the private study on July 4th, LEWINSKY was at times crying and fighting with the President, and hugging him, when she saw a gardener, name unknown, who was working outside a window of the back study. The President and LEWINSKY then moved out of sight into the hallway where intimate things sometimes occurred during their relationship. LEWINSKY is unsure whether the gardener observed any arguing or hugging between the President and LEWINSKY. LEWINSKY is unaware of anyone else who could have observed any sexual activity. The President was suspicious of the USSS uniformed people and of LINDA TRIPP. In April 1997, the President asked, during a telephone call to LEWINSKY, whether LEWINSKY had told her mother about their sexual relationship. This was after MARSHA SCOTT had a conversation with WALTER KAYE. LEWINSKY denied that she had. However, this was untrue, inasmuch as LEWINSKY had told her mother of the emotional details of her involvement with the President, and told her that LEWINSKY and the President had “fooled around”. On Monday, July 14, 1997, the President asked LEWINSKY if LEWINSKY had told LINDA TRIPP about their relationship. LEWINSKY replied “no.” On December 28, 1997, the President asked LEWINSKY if she had revealed the hat pin to anyone and LEWINSKY denied that she had. The President did not believe LEWINSKY.


BAYANI NELVIS knew that LEWINSKY had been alone with the President on December 31, 1995, between 12:00 p.m. and 1:00 p.m., because LEWINSKY had a conversation with NELVIS in the pantry/kitchen area. LEWINSKY and NELVIS were discussing the smoking of cigars. NELVIS offered to get LEWINSKY one of the President’s cigars and they entered the pantry door so that NELVIS could get one. At that point, the President came in from the Oval Office to get something for PANETTA and saw LEWINSKY. NELVIS then obtained the item for PANETTA and left LEWINSKY and the President alone in the back rooms. This resulted in LEWINSKY performing oral sex with the President.


NELVIS advised LEWINSKY on one other occasion that a uniformed officer had asked NELVIS the identity of LEWINSKY, after the officer had observed her go into the Oval Office. NELVIS told the officer that LEWINSKY was the daughter of one of the Cabinet Secretaries.


BETTY CURRIE facilitated LEWINSKY’s visits with the President so that EVELYN LIEBERMAN, STEPHEN GOODIN, and NANCY HERNREICH, who did not like LEWINSKY, would not find out. CURRIE advised that HERNREICH would be gone on Monday or Tuesday evenings to attend yoga classes and that LIEBERMAN and GOODIN were gone on weekends.


On Good Friday of 1996, LEWINSKY was advised that she was being transferred out of the White House to the Pentagon.


The President called LEWINSKY on Easter Sunday 1996, about 5:00 p.m. or 6:00 p.m., and asked about the RON BROWN incident. LEWINSKY cried about being transferred out and the President asked her to visit him. LEWINSKY carried some papers to the Oval Office and Officer JOHN MUSKETT was there. MUSKETT said he would ask LIEBERMAN if LEWINSKY could see the President, but LEWINSKY skirted the issue by saying that she would only be there for a minute to drop off the papers. The President was sitting at his desk in the Oval Office talking on the telephone, presumably to Mrs. CLINTON, as the President ended the call by saying, “I love you.” The President and LEWINSKY went into the back office and the President tried to soothe LEWINSKY by saying, “I promise you if I win in November I’ll get you back and you can do what you want.” The President said that LIEBERMAN had spearheaded LEWINSKY’s transfer because LEWINSKY was paying too much attention to the President and they could not have this prior to the election. LEWINSKY soon began performing oral sex on the President, then the President took a telephone call from a political person, whom LEWINSKY later speculated to be DICK MORRIS. The telephone may have rung in the back office, or the President may have been interrupted by someone from the Oval Office to take the call. LEWINSKY felt cheap performing oral sex while the President was on the telephone. At some later date, after reading about DICK MORRIS in the newspaper, LEWINSKY wondered whether DICK MORRIS was doing the same thing with a prostitute. The President completed the call and hung up. The oral sex was discontinued when the President answered, “Just a minute” as a result of HAROLD ICKES calling out, “Mr. President” from the door of the Oval Office. LEWINSKY had her top off. The President left the room and LEWINSKY departed through the back door after putting her top back on.


After the President won the election, LEWINSKY renewed her efforts to get back to the White House. The President advised LEWINSKY that he would talk to BOB NASH and told her at other times that both MARSHA SCOTT and NASH were working on it. LEWINSKY had given her resume to the President in March 1997. LEWINSKY applied for a job in the White House Press Office and LINDA TRIPP arranged an NSC (National Security Council) interview. LEWINSKY advised MARSHA SCOTT of her applications, but she did not get either job. When LEWINSKY told the President that she had applied for these jobs, the President retorted that he needed to know in advance so that he could do something.


By October 1997, LEWINSKY told the President that she had made up her mind to leave the Pentagon job and move to New York. LEWINSKY mentioned a job at the United Nations (UN). The President said that he would help, and he apparently spoke to JOHN PODESTA, who spoke to BILL RICHARDSON on a trip to Mexico. Ambassador RICHARDSON called LEWINSKY and set up an interview at the Watergate Hotel. Subsequently, RICHARDSON called LEWINSKY at the Pentagon and offered her the job at the UN. LEWINSKY, who had changed her mind about working at the UN, but did not know how to back out, called one of RICHARDSON’s assistants and advised that she was more interested in working in the private sector.


LINDA TRIPP suggested to LEWINSKY that the President should be asked to ask VERNON JORDAN for assistance. In early October 1997, while talking to the President on the telephone from 2:30 a.m. to 4:00 a.m., LEWINSKY asked the President to call JORDAN and the President did. This long conversation included an argument about why the President was not bringing LEWINSKY back to the White House.


LEWINSKY was a willing participant in all of the sexual encounters. LEWINSKY and the President had discussed a number of times that they would never tell anyone about their sexual activities. However, in violation of this agreement, LEWINSKY did provide different levels of detail about the sexual relationship to the following persons: ANDY BLEILER, NATALIE UNGVARI, NEYSA ERBLAND, ASHLEY RAINES, CATHRYN ALDAY DAVIS, LINDA TRIPP, DALE YOUNG, Dr. CATHY ESTEP, and Dr. IRENE KASSORLA. LEWINSKY did not tell KATHY BLEILER, and did not tell DENNIS LYTTON of Los Angeles, who is unknown to her.


No sexual incidents occurred from May 1996 or earlier until after the election.


In May 1997, the President said that he did not feel right about his sexual relationship with LEWINSKY and that he just wanted to be friends. LEWINSKY referred to this as “dump day.”


The President, at one time or another, made comments to LEWINSKY such as, “You are bright, attractive, and make me feel young;” he liked talking to her; “people like us” (meaning, we are the same), LEWINSKY was “emotive and full of fire”; LEWINSKY was “full of piss and vinegar;” he wished to spend more time with LEWINSKY; he might “have time in three years;” and “What if I’m 75 and have to go to the bathroom fifteen times a day?”. The President sometimes called LEWINSKY “sweetie” or “baby.” LEWINSKY occasionally called the President “handsome.”


On December 17, 1997, during a telephone conversation between 2:00 a.m. and 3:00 a.m., the President advised LEWINSKY that she was on the PAULA JONES witness list. This was the first indication LEWINSKY had that she was to be subpoenaed. LEWINSKY believes that the President had just found out, but if the President found out about the potential witnesses on December 5th or 6th he never gave any indication of this to LEWINSKY. During this call the President advised that LEWINSKY might sign an affidavit to avoid being deposed in the JONES case; that LEWINSKY could say that she was coming to the White House to visit BETTY CURRIE; or that LEWINSKY was carrying papers to the President; and that LEWINSKY should contact BETTY CURRIE if subpoenaed. The President also advised that BETTY CURRIE’s brother had been killed, and that the President had a Christmas present for LEWINSKY.


On December 19, 1997, LEWINSKY was served with a subpoena in the PAULA JONES lawsuit, between 4:00 p.m. and 4:30 p.m., at the Pentagon where LEWINSKY was then working. This was very upsetting to LEWINSKY, who then called VERNON JORDAN from a payphone in the Pentagon. JORDAN had been helping LEWINSKY seek employment in New York for the previous month and a half. LEWINSKY went to see JORDAN at his office that afternoon, showed JORDAN the subpoena, and pointed out that it included the production of a hat pin that the President had given LEWINSKY. LEWINSKY asked JORDAN about getting an attorney. JORDAN received a telephone call and asked LEWINSKY to leave the room. After about ten minutes JORDAN came back, but did not identify the caller. JORDAN called an attorney named FRANK CARTER and set up an appointment for LEWINSKY at 10:30 a.m. on the following Monday. JORDAN said there were only two important questions: 1. Did you have sex with the President? 2. Did the President ask you for sex? JORDAN said that he would see the President that evening and would tell him about LEWINSKY’s subpoena. In a subsequent meeting, JORDAN assured LEWINSKY that he had advised the President of the subpoena.


LEWINSKY did not visit the President at the White House between December 6th and December 28th, 1997.


On December 28, 1997, LEWINSKY visited the President at the White House. The visit was arranged by BETTY CURRIE. When LEWINSKY arrived she talked to BETTY and played with BUDDY on the carpet with some “people bones” for about ten minutes while the President was on the telephone. The President and LEWINSKY then went into the back study and spent from 45 minutes to an hour together. The President gave LEWINSKY her Christmas gifts at this time. There was no sex on this occasion, but there may have been a kiss and a hug, as the President said that Christmas kisses were an exception to his earlier statement that there would be no more sexual contact between them. LEWINSKY expressed her concern about the gifts that the President had given LEWINSKY and specifically the hat pin that had been subpoenaed by PAULA JONES. The President seemed to know what the JONES subpoena called for in advance and did not seem surprised about the hat pin. The President asked LEWINSKY if she had told anyone about the hat pin and LEWINSKY denied that she had, but may have said that she gave some of the gifts to FRANK CARTER. LEWINSKY was concerned because this was a personal item. LEWINSKY mentioned that DEBBIE SCHIFF may have given her name to the lawyers for PAULA JONES. The President opined that it may have been “that woman from the summer that was involved in the KATHLEEN WILLEY thing.” LEWINSKY asked the President if she should give the gifts to someone and the President replied, “I don’t know.” LEWINSKY and the President discussed her move to New York and the President said that if LEWINSKY was in New York the JONES lawyers might not call; that the sooner LEWINSKY moved the better; and that maybe the lawyers would ignore her. Sometime prior to December 28th the President had suggested that LEWINSKY submit an affidavit in lieu of testifying.


Several hours after leaving the White House LEWINSKY received a telephone call at her apartment from BETTY CURRIE who made the statement, “You have some things to give me?” This call was not a coincidence, but a result of LEWINSKY’s earlier conversation with the President. The call may have been on CURRIE’s cell phone. LEWINSKY put a GAP box on her bed and placed in it a number of gifts that she had received from the President, except for some innocuous items that would not appear too personal if found in her apartment. The reason for getting some of the gifts out of the apartment was because LEWINSKY suspected that the lawyers for JONES would break into her apartment. LEWINSKY also suspected that the JONES people might tap her telephone. Besides keeping the innocuous gift items, LEWINSKY also kept some of the sentimental items from the President such as the following: a canvas bag from the BLACK DOG store, maybe some BLACK DOG T-shirts, a lithographic book, a big Rockette blanket, a pair of sunglasses, and a wooden box that had contained an earlier present. LEWINSKY kept the sentimental items because she was afraid that she would not get them back. Pursuant to the agreement that LEWINSKY and CURRIE had made during the earlier telephone call, LEWINSKY met CURRIE on 28th street outside LEWINSKY’s apartment at about 2:00 p.m. and gave CURRIE the box of gifts. The box contained a hat pin, some BLACK DOG items, a broach, two signed photographs of The President, and a signed State of the Union address. However, there was no discussion of the contents. LEWINSKY had written “do not throw away” on the box. CURRIE was on her way to visit a relative in the hospital when she stopped by. CURRIE was to keep the box in a closet in CURRIE’s home.


In addition to the December 19, 1997 meeting with VERNON JORDAN, LEWINSKY had met JORDAN on several previous occasions. LEWINSKY may have met with JORDAN in late November or the first week in December 1997. LEWINSKY initially met JORDAN in early November 1997, when she spent about 20 minutes in his office. The purpose of this meeting was to ask JORDAN’s assistance in obtaining a job in New York. LEWINSKY knew that JORDAN and the President were good friends and JORDAN knew that LEWINSKY and the President were friends. JORDAN indicated that he had spoken with the President and LEWINSKY interpreted this to mean that the President had asked JORDAN for assistance in getting LEWINSKY a job. JORDAN said, “You’ve come highly recommended.” LEWINSKY understood that this meant that the President had spoken to JORDAN. LEWINSKY was somewhat intimidated during this meeting. JORDAN said that he would make some telephone calls on LEWINSKY’s behalf before he left Washington for the holidays.


On December 11, 1997, LEWINSKY had lunch with JORDAN at the AKIN, GUMP office, at which time JORDAN recommended that LEWINSKY write letters with certain language to three companies. JORDAN provided the language. LEWINSKY typed the letters and sent copies to JORDAN. During the meeting JORDAN indicated that he knew LEWINSKY’s mother’s fiance, PETER STRAUS.


At one of the December meetings, JORDAN said to LEWINSKY that LEWINSKY was a friend of the President but, “Your problem is that you’re in love—don’t deny it.” LEWINSKY just laughed in reply. At another of the December meetings with JORDAN, they had breakfast at the HYATT first.


On December 22, 1997, LEWINSKY met with JORDAN for about 15 minutes in his office. LEWINSKY showed JORDAN the gifts that she was taking to CARTER’s office. LEWINSKY believes that JORDAN knew that she was not turning over all of the gifts to CARTER. JORDAN did not tell LEWINSKY to hold back any of the items. LEWINSKY told JORDAN that she had phone sex with the President and JORDAN replied that it was alright if the President talked to people. JORDAN asked what phone sex was, but LEWINSKY did not explain. JORDAN grunted and nodded a lot during his meetings with LEWINSKY and this sometimes made it difficult to fully understand him. LEWINSKY and JORDAN had a wink and nod understanding that LEWINSKY was having sex with the President. LEWINSKY does not recall whether JORDAN explained the difference between civil and criminal perjury.


On December 22, 1997 LEWINSKY was driven to FRANK CARTER’s office by VERNON JORDAN, where she discussed the JONES subpoena with CARTER. The President had previously suggested an affidavit to avoid testifying and LEWINSKY talked to CARTER about it. The President assumed that the affidavit would be to deny something, although she did not discuss specifics with the President. The pattern was to conceal and deny and there was no reason for the President to think that anything had changed. LEWINSKY had always told the President that she would protect him.


At some point in January 1996, CARTER paged LEWINSKY and advised her that the JONES lawyers had subpoenaed the courier records for the gifts that LEWINSKY sent to the White House. LEWINSKY called for the President but he was out of town. LEWINSKY suggested to BETTY CURRIE that the gifts were for CURRIE and in some cases this would be true. The same night, LEWINSKY asked LINDA TRIPP if ISIKOFF had called her, since ISIKOFF had called LEWINSKY earlier. There had been no earlier contacts by ISIKOFF with BETTY CURRIE.


On January 7, 1998, LEWINSKY signed the JONES affidavit which CARTER had prepared. LEWINSKY took the following gifts to CARTER’s office: “The Hope and History” book, all Christmas cards, two signed photos, including the LEWINSKY family photo, and signed letters. There was no agreement with the President, JORDAN, or anyone else that LEWINSKY had to sign the JONES affidavit before getting a job in New York. LEWINSKY never demanded a job from JORDAN in return for a favorable affidavit. Neither the President nor JORDAN ever told LEWINSKY that she had to lie. However, LEWINSKY repeated that there had always been an understanding with the President that they would both deny a sexual relationship.


In January 1998, LEWINSKY met with JORDAN, shortly after she signed the JONES affidavit on January 7, 1998. LEWINSKY gave JORDAN a tie and pocket square, and thanked him for his assistance in getting her a job in New York. JORDAN had helped LEWINSKY get the interviews in New York with MCANDREWS AND FORBES, BURSTON MARSTELLER, and REVLON. JORDAN began helping LEWINSKY after she requested his assistance in a meeting at JORDAN’s office in early November 1997. JORDAN helped LEWINSKY because LEWINSKY was a friend of the President. JORDAN was the only one in recent times who had delivered what he promised.


When LEWINSKY was subpoenaed on December 19, 1997, she telephonically discussed it in a cryptic manner with LINDA TRIPP, who had already been subpoenaed. LEWINSKY was concerned that TRIPP would testify about LEWINSKY’s sexual relationship with the President, inasmuch as LEWINSKY had advised TRIPP of many details in confidence on different occasions. During previous discussions, TRIPP advised LEWINSKY that she would reveal what LEWINSKY had told her if TRIPP had to testify. LEWINSKY and TRIPP had talked about TRIPP’s testimony several times.


At some point LEWINSKY typed on her home computer the talking points about how TRIPP should testify. The contents and ideas for the talking points were a summary of things that LEWINSKY and TRIPP had discussed off and on since March 1997. There was no lawyer involved in preparing the talking points, nor did LEWINSKY receive any instructions from the President, JORDAN, CARTER, or anyone from the White House. LEWINSKY gave the talking points to TRIPP at the Pentagon. TRIPP read the points and made positive statements about them by saying, “That’s true,” and “This is good.” TRIPP had indicated that TRIPP wanted to file an affidavit to avoid testifying in the JONES matter.


LEWINSKY did not always tell TRIPP the truth, i.e. LEWINSKY promised that she would not sign the JONES affidavit until she had the New York job lined up. However, when this promise was made to TRIPP the affidavit had already been signed.


LEWINSKY was not aware that TRIPP was taping her telephone calls, but did suspect that TRIPP may have been recording her during their conversation at the RITZ CARLTON HOTEL on January 13, 1998.


LEWINSKY gave a copy of the affidavit to JORDAN. JORDAN made changes to the first draft of the affidavit, but did not retain a copy. These were minor changes proposed by LEWINSKY and agreed to by JORDAN. CARTER prepared three or four drafts of the affidavit until LEWINSKY and CARTER agreed upon one. Minor changes were made. JORDAN never told LEWINSKY to file the affidavit but did discuss her concerns when LEWINSKY called him.


LEWINSKY prepared a written proffer in her own handwriting at the end of January, 1998. Attached is a copy of the proffer marked “Attachment B”. The writing took from six to ten hours and was completed in one sitting. LEWINSKY asked her attorneys, BILL GINSBERG and NATE SPEIGHTS, a few questions. The attorneys were in the hallway outside of the conference room at the COSMOS CLUB when she drafted the proffer. LEWINSKY was not on medication. The proffer is generally accurate and LEWINSKY would disavow nothing in it. NATE SPEIGHTS has a copy of the first draft, which is not significantly different from the second draft. LEWINSKY made the following comments concerning specific statements in the proffer:


A. At the end of paragraph two on page two of the proffer LEWINSKY’s recollection is that the words “leave Washington, DC” should read “get out of town.”


B. In paragraph marked four on page four the following statement appears “In general, Ms. L should say she visited the WH to see Ms. CURRIE and, on occasion when working at the WH, she brought him letters when no one else was around.” LEWINSKY commented that these statements were not untrue, but were misleading in that some facts were omitted from this statement. This was the cover story that the President had suggested that she use.


C. At the bottom of page five the wording of the two lines scratched out is “on more than one occasion Ms. L was concerned about signing an affidavit.” LEWINSKY’s memory is unclear on this point, but LEWINSKY may or may not have said this to JORDAN.


D. In regard to the bottom paragraph on page five, LEWINSKY said that she cannot now remember whether she told JORDAN about her sexual relationship with the President.


E. In regard to the first sentence on page six, “Ms. L made it clear she intended to deny the sexual relationship with the Pres.”, LEWINSKY now is not sure of that statement.


F. In paragraph two of page eight the proffer states “Ms. L replied that she and the Pres. had already had an affair minus having sex,—but it included everything else.” LEWINSKY said that this statement meant that she never had intercourse with The President.


G. In regard to paragraph ten on page ten, LEWINSKY discussed signing the affidavit denying a sexual relationship with the President. LEWINSKY said that she had never even thought about giving an affidavit wherein she would admit to having sex with the President. Based on the pattern of LEWINSKY’s relationship with the President it was assumed that LEWINSKY would not admit any sexual activity. Neither the President nor anyone ever directed LEWINSKY to say anything or to lie, but neither did the President nor anyone else ever tell LEWINSKY not to lie. No one ever used the term “deny, deny” to her. LEWINSKY now has some guilt about getting JORDAN into trouble. LEWINSKY likes JORDAN. LEWINSKY said that her memory when she wrote the proffer in January would have been better than it is today.


LEWINSKY gave the following gifts to the President:


1. A poem written by LEWINSKY on behalf of the White House interns and presented to the President by KARIN ABRAMSON.


2. In November, 1995 a tie delivered to the President by BETTY CURRIE and worn in the Oval Office the day that MADELINE ALBRIGHT was appointed Secretary of State.


3. End of March, 1996 on the day RON BROWN was killed, a tie from BLOOMINGDALE’S.


4. August, 1996 a tie worn by the President in September, 1996 while signing the Defense Bill. LEWINSKY has a signed photo.


5. Fall, 1997 a CALVIN KLEIN tie worn on California trip.


6. March, 1997 a tie worn to a Governor’s race rally in Virginia.


7. December 6, 1997 a tie from London.


8. Antique book on PETER THE GREAT from 1802.


9. LEWINSKY’s personal copy of “Vox” (no inscription). LEWINSKY replaced her copy of the book at KRAMER BOOKS. Observed in back study of the President on November 13, 1997.


10. A copy of “The Note Book” by NICHOLAS SPARKS.


11. A copy of “Oy Vey,” a book of Jewish jokes. Observed in back study of the President on November 13, 1997.


12. A book on golf.


13. An old school book entitled “Disease and Mispresentation” which was about race relations.


14. A BANANA REPUBLIC casual shirt.


15. A wooden letter opener with a frog on the handle. Observed in back study of the President.


16. A plastic pocket frog.


17. A puzzle on golf mysteries.


18. A card game.


19. A copy of “SHERLOCK HOLMES”.


20. An antique standing cigar holder on December 28, 1997.


21. A tie on December 28, 1997.


22. A HARROD’s mug on December 28, 1997.


23. A hugs and kisses box on December 28, 1997.


24. A penny medallion with a heart cut out.


25. An antique paperweight with a painting of the White House on November 13th, the day HERNREICH testified. Purchased at flea market at 6th and 7th. President ZEDILLO of Mexico at White House. In political collection in cabinet in back dining room.


26. A STARBUCKS mug from Santa Monica. NELVIS observed the President using the mug.


27. A book about THEODORE ROOSEVELT.


28. A pair of sunglasses in Fall, worn by the President in Africa, photo in U.S. News in January, 1998.


29. A pumpkin pin that the President wore in his lapel on Halloween.


30. A care package in March, 1996 when the President injured his leg.


LEWINSKY received the following gifts from the President, some of which have been previously mentioned:


1. A lithograph on February 27 or 28, 1997 (placed in her purse unwrapped)


2. A hatpin on February 27 or 28, 1997 (placed in purse unwrapped).


3. A large BLACK DOG canvas bag from Martha’s Vineyard.


4. A large Rockettes blanket from New York.


5. An ugly but sweet pin of the New York skyline.


6. A small box of cherry chocolates.


7. A pair of joke sunglasses.


8. A stuffed animal from BLACK DOG.


9. A marble bear’s head from Vancouver.


10. A London pin wrapped in a Casual Corner box.


11. A Shamrock pin.


12. A compact disk of ANNIE LENNOX.


13. Some “Davidoff” cigars.


On December 6, 1997, LEWINSKY spent about 20 or 25 minutes with the President and had gotten into a big fight with him. LEWINSKY had found out that ELEANOR MONDALE was in with the President while she waited at the northwest gate. LEWINSKY had earlier sent a note to the President that she needed to talk with him. Part of LEWINSKY’s anger was caused by BETTY CURRIE, who had told LEWINSKY that the President was meeting with lawyers. LEWINSKY left the northwest gate in a very agitated state and called CURRIE from the Corcoran Gallery. LEWINSKY was very “pissed off’ and called CURRIE again from her apartment. CURRIE may have paged her before this call. LEWINSKY called the White House again and talked to the President about MONDALE. During the White House argument LEWINSKY went ballistic and the President said that he never had anyone talk to him like LEWINSKY. LEWINSKY also told the President that things were not moving fast enough with VERNON JORDAN. This meant that she had not found a job in New York yet.


LEWINSKY’s affidavit in the JONES case was not accurate in the following respects:


A. That LEWINSKY never had a sexual relationship with the President.


B. That LEWINSKY never was alone with the President after she left the White House.


C. That LEWINSKY only saw the President at public functions.


LEWINSKY said that she had heard rumors from The Hill that CHRIS WALKER may have set her up with TIM KEATING. The word was that she was too sexy to work in the White House. JODIE TORKELSON had wanted to fire LEWINSKY. MARSHA SCOTT said that LEWINSKY was called “the Stalker” at the White House.


In regard to the deposition of the President in the JONES case, LEWINSKY said that she had always assumed that the President would deny any sexual relationships, but the President never said it to LEWINSKY. LEWINSKY asked the President if the ten other women on the witness list were from the White House and the President said that they were all women from the old days in Arkansas.





Monica Lewinsky’s
Immunity Deal



AGREEMENT


This is an agreement (“Agreement”) between Monica S. Lewinsky and the United States, represented by the Office of the Independent Counsel (“OIC”). The terms of the Agreement are as follows:


1. Ms. Lewinsky agrees to cooperate fully with the OIC, including special agents of the Federal Bureau of Investigation (“FBI”) and any other law enforcement agencies that the OIC may require. This cooperation will include the following:


A. Ms. Lewinsky will provide truthful, complete and accurate information to the OIC. She will provide, upon request, any documents, records, or other tangible evidence within her custody or control relating to the matters within the OIC’s jurisdiction. She will assist the OIC in gaining access to such materials that are not within her custody and control, and she will assist in locating and gaining the cooperation of other individuals who possess relevant information. Ms. Lewinsky will not attempt to protect any person or entity through false information or omission, and she will not attempt falsely to implicate any person or entity.


B. Ms. Lewinsky will testify truthfully before grand juries in this district and elsewhere, at any trials in this district and elsewhere, and in any other executive, military, judicial or congressional proceedings. Pending a final resolution of this matter, neither Ms. Lewinsky nor her agents will make any statements about this matter to witnesses, subjects, or targets of the OIC’s investigation, or their agents, or to representatives of the news media, without first obtaining the OIC’s approval.


C. Ms. Lewinsky will be fully debriefed concerning her knowledge of and participation in any activities within the OIC’s jurisdiction. This debriefing will be conducted by the OIC, including attorneys, law enforcement agents, and representatives of any other institutions as the OIC may require. Ms. Lewinsky will make herself available for any interviews upon reasonable request.


D. Ms. Lewinsky acknowledges that she has orally proffered information to the OIC on July 27, 1998, pursuant to a proffer agreement. Ms. Lewinsky further represents that the statements she made during that proffer session were truthful and accurate to the best of her knowledge. She agrees that during her cooperation, she will truthfully elaborate with respect to these and other subjects.


E. Ms. Lewinsky agrees that, upon the OIC’s request, she will waive any evidentiary privileges she may have, except for the attorney-client privilege.


2. If Ms. Lewinsky fully complies with the terms and understandings set forth in this Agreement, the OIC: 1) will not prosecute her for any crimes committed prior to the date of this Agreement arising out of the investigations within the jurisdiction of the OIC: 2) will grant her derivative use immunity within the meaning and subject to the limitations of 18 United States Code, Section 6002, and will not use, in any criminal prosecution against Ms. Lewinsky, testimony or other information provided by her during the course of her debriefing, testimony, or other cooperation pursuant to this agreement, or any information derived directly or indirectly from such debriefing, testimony, information, or other cooperation; and 3) will not prosecute her mother, Marsha Lewis, or her father, Bernard Lewinsky, for any offenses which may have been committed by them prior to this Agreement arising out of the facts summarized above, provided that Ms. Lewis and Mr. Lewinsky cooperate with the OIC’s investigation and provide complete and truthful information regarding those facts.


3. If the OIC determines that Ms. Lewinsky has intentionally given false, incomplete, or misleading information or testimony, or has otherwise violated any provision of this Agreement, the OIC may move the United States District Court for the District of Columbia which supervised the grand jury investigating this matter for a finding that Ms. Lewinsky has breached this Agreement, and, upon such a finding by the Court, Ms. Lewinsky shall be subject to prosecution for any federal criminal violation of which the OIC has knowledge, including but not limited to perjury, obstruction of justice, and making false statements to government agencies. In such a prosecution, the OIC may use information provided by Ms. Lewinsky during the course of her cooperation, and such information, including her statements, will be admissible against her in any grand jury, court, or other official proceedings.


4. Pending a final resolution of this matter, the OIC will not make any statements about this Agreement to representatives of the news media.


5. This is the entire agreement between the parties. There are no other agreements, promises or inducements.


If the foregoing terms are acceptable, please sign, and have your client sign, in the spaces indicated below.


Date: [image: diagram]


I have read this entire Agreement and I have discussed it with my attorneys. I freely and voluntarily enter into this Agreement. I understand that if I violate any provisions of this Agreement, the Agreement will be null and void, and I will be subject to federal prosecution as outlined in the Agreement.


Date: [image: diagram]


Counsel for Ms. Lewinsky:


[image: diagram]





Monica Lewinsky’s
Second Interview



1
OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL


07/29/98


MONICA S. LEWINSKY was interviewed under the terms of an immunity agreement, a copy of which is attached hereto, in room 616 of the Watergate Hotel, 2650 Virginia Avenue, Northwest, Washington, D.C. Present for the interview were Associate Independent Counsel (AIC) MICHAEL EMMICK, AIC KARIN IMMERGUT, AIC JULIE MYERS, and LEWINSKY’s attorney, PRESTON BURTON. Present for portions of the interview was Deputy Independent Counsel (DIC) ROBERT BITTMAN. After being apprised of the official identities of the interviewers, LEWINSKY provided the following information, beginning at approximately 4:35 p.m.


LEWINSKY was shown a copy of two pages from her day-timer calendars from 1996 and 1997. The original, which is a two-sided document, was provided by LEWINSKY to the Office of the Independent Counsel (OIC) earlier in the day. Those two pages contained all the calendar dates in 1996 and 1997. LEWINSKY advised she made notations in the calendar within a week or two of the event, but not as they happened. LEWINSKY advised the notations were made on the calendar prior to the “scandal” becoming news. LEWINSKY advised there were some dates when an event took place that she did not circle for one reason or another.


LEWINSKY explained that the dates circled on the calendar represent days LEWINSKY either saw President WILLIAM JEFFERSON CLINTON or days he called LEWINSKY. LEWINSKY explained that if CLINTON called her at 2 a.m., she may have circled the day before he actually called, because she associated that time of night with the previous day. LEWINSKY advised she may have a similar document from 1995, but she doubts it since her relationship with CLINTON began in late 1995.


The small, handwritten numbers to the side of the calendar for 1997 represent the number of weeks since LEWINSKY last had physical sex with CLINTON. LEWINSKY explained that from April 7, 1996 until February 28, 1997, she had no physical sex with CLINTON. LEWINSKY distinguished physical sex from phone sex. LEWINSKY explained she and CLINTON engaged in phone sex during this period.


LEWINSKY advised she separately kept track of the days prior to the 1996 election and the days since she worked at the White House, but the small numbers on the 1997 day-timer calendar represented days since her last physical sexual contact with CLINTON.


LEWINSKY advised that the other set of numbers below the months represented the number of times LEWINSKY saw CLINTON in a particular month. LEWINSKY advised that LINDA TRIPP suggested LEWINSKY document her contacts with CLINTON because it helped TRIPP understand LEWINSKY’s situation.


LEWINSKY advised that she includes kissing when she uses the term “sexual contact.” For the purposes of this interview, LEWINSKY differentiated between the kissing and the other sexual contact, without going into the details of the sexual contact.


[For the purposes of this FD-302, unless otherwise noted, physical sexual contact means more than kissing.]


LEWINSKY advised that on January 7, 1996, CLINTON called LEWINSKY for the first time at home and at her office. LEWINSKY added that on January 7, 1996, she had physical sexual contact with CLINTON. On January 15, 1996, CLINTON called LEWINSKY at her office and at her home. LEWINSKY advised on January 21, 1996 she received a phone call from CLINTON and later had physical sexual contact with him. On January 28, 1996, LEWINSKY was in San Francisco, California. When she returned to her office at the White House, she checked her caller identification feature and saw that CLINTON had called her from the Oval Office.


[LEWINSKY advised that calls from CLINTON when he was in the Oval Office would show up on the caller identification feature as “POTUS.” Calls from the White House residence were indicated by a “*.”]


On January 30, 1996, there was a going away party for PAT GRIFFIN. LEWINSKY advised this was the first time CLINTON called LEWINSKY at her office during working hours. CLINTON asked LEWINSKY to come see him after the party, but LEWINSKY told him she did not think that would be a good idea. LEWINSKY advised she and CLINTON agreed they would not speak to each other at the party so that others did not get any “wrong” ideas. LEWINSKY explained that in a photograph taken at the going away party, she stood as far away from CLINTON as possible for the same reason. LEWINSKY advised she and CLINTON did not get together on this date.


On February 4, 1996, CLINTON and LEWINSKY engaged in physical sexual contact. On February 7 or 8, 1996, while signing the Telecommunications Bill, CLINTON wore one of the ties LEWINSKY had given him for the first time. LEWINSKY advised CLINTON called her that evening and they engaged in phone sex.


On February 19, 1996, LEWINSKY advised CLINTON broke off their relationship for the first time. LEWINSKY advised she saw CLINTON in person and he said he was feeling guilty about continuing their relationship, so he wanted to break it off.


On March 26, 1996, CLINTON called LEWINSKY in her office at the White House from the White House Residence. LEWINSKY advised CLINTON called from the Residence for the first time, to her knowledge. CLINTON asked LEWINSKY if the caller identification showed anything and she told him it was a star.


On March 29, 1996, CLINTON called LEWINSKY at her office in the White House.


On March 31, 1996, CLINTON and LEWINSKY engaged in physical sexual contact.


On April 7, 1996, CLINTON and LEWINSKY engaged in physical sexual contact. On April 12, 1996, CLINTON called LEWINSKY twice, once during the day and once at night. LEWINSKY advised that during one of these telephone calls, CLINTON told LEWINSKY he would have her back at the White House after the election.


On April 22, 1996, CLINTON called LEWINSKY, but they did not engage in phone sex. LEWINSKY advised she was upset because she hated her job. On April 29, 1996, CLINTON called LEWINSKY at approximately 3 a.m. LEWINSKY advised this call may have actually taken place on April 30th. LEWINSKY advised this was the first time CLINTON left a message on LEWINSKY’s answering machine. LEWINSKY recalled that on the message, CLINTON said “aw shucks.”


On May 2, 1996, LEWINSKY attended a Saxophone Club event and saw CLINTON. LEWINSKY explained she was very upset because CLINTON had promised to call her that weekend, but did not. CLINTON called LEWINSKY that evening and said he could tell LEWINSKY was upset. CLINTON apologized for not calling LEWINSKY and said that he was sick that weekend. CLINTON also said that if LEWINSKY did not like her job at the Pentagon, he would try to get LEWINSKY a job on the campaign.


LEWINSKY advised CLINTON may have called her on May 6, 1996. LEWINSKY advised that on May 16, 1996, the night Admiral BOORDA committed suicide, CLINTON called LEWINSKY. LEWINSKY tried to initiate phone sex, but CLINTON was not in the mood. The next week, on the day of [image: diagram] funeral, CLINTON came to the Pentagon. Later that night, CLINTON called LEWINSKY and they engaged in phone sex. LEWINSKY advised she thinks the date of the funeral was May 21, 1996.


LEWINSKY advised that, because of a pattern that had developed, LEWINSKY would expect CLINTON to call her when HILLARY RODHAM CLINTON was out of town.


On May 31, 1996, LEWINSKY was out of town and CLINTON left a message on her home telephone answering machine. LEWINSKY thinks CLINTON may have been calling about LEWINSKY coming to a radio address. On June 5, 1996, CLINTON called LEWINSKY in the early evening, inquiring about LEWINSKY and her family attending a radio address, as had been discussed on previous occasions. CLINTON told LEWINSKY he would say something to BETTY CURRIE about arranging the attendance of LEWINSKY’s family at the radio address.


The following morning, CURRIE called LEWINSKY and said there was no radio address that week, but a tour would be arranged for LEWINSKY’s family.


On June 13, 1996, LEWINSKY and her family attended the arrival ceremony of the President of Ireland, which was held at Ft. Myer, Virginia. CLINTON made a comment about LEWINSKY’s hat. On June 14, 1996, LEWINSKY attended a radio address with her family.


On June 23, 1996, CLINTON called LEWINSKY and the two engaged in phone sex. On July 5, 1996, CLINTON called LEWINSKY and the two engaged in phone sex. On July 19, 1996, CLINTON called LEWINSKY at 6:30 a.m. and the two engaged in phone sex. CLINTON exclaimed “good morning!” to the best of LEWINSKY’s knowledge after having an orgasm.


LEWINSKY then went down a list of other dates where there was either physical and/or phone contact with CLINTON. LEWINSKY distinguished those contacts that include sex and those that did not. LEWINSKY advised that all telephone calls included some conversation that was not of a sexual nature. The remaining dates in 1996 where LEWINSKY had contact with CLINTON were as follows:










	July 28


	phone call






	August 4


	phone sex






	August 24


	phone call






	September 5


	phone call, maybe phone sex






	September 10


	Clinton left a message on LEWINSKY’s answering machine.






	September 30


	phone call






	October 22


	phone sex






	October 23


	phone call; earlier that evening, LEWINSKY saw CLINTON at an event related to the Senate.






LEWINSKY advised that there was no contact between her and CLINTON between October 23, 1996 and December 2, 1996.










	December 2


	phone sex






	December 17


	LEWINSKY saw CLINTON at some sort of official function.






	December 18


	phone call






	December 30


	CLINTON left a message on LEWINSKY’s answering machine.






1997










	January 12


	phone call






	February 8


	phone sex






	February 28


	physical contact, including more than just kissing.






	March 12


	CLINTON calls LEWINSKY for approximately three minutes at work.






	March 29


	physical contact including more than just kissing.






	April 26


	phone call; LEWINSKY does not think the two engaged in phone sex.






	May 17


	phone call






	May 18


	phone call






	May 24


	LEWINSKY visits and CLINTON breaks up with her. LEWINSKY describes this day as “D-Day.”






	July 4


	physical contact; CLINTON kissed LEWINSKY on the neck.






	July 8


	LEWINSKY was in Madrid, Spain at the same time CLINTON was. LEWINSKY saw CLINTON at the Ambassador’s house. LEWINSKY and CLINTON make eye contact at the embassy.






	July 14


	LEWINSKY visits CLINTON at the White House. No sexual contact.






	July 15


	phone call






	July 24


	LEWINSKY visits, but no sexual contact






	August 1


	phone call






	August 16


	LEWINSKY and CLINTON kissed.






	September 30


	phone call, maybe phone sex






	October 9


	very long phone call, no sex






	October 11


	visit; no sexual contact






	October 23


	phone call






	October 30


	phone call






	November 12


	phone call, maybe phone sex






	November 13


	very brief visit with CLINTON. Mexican President ZEDILLO at the White House.






	December 5


	LEWINSKY saw CLINTON at an official function.






	December 6


	LEWINSKY visited with CLINTON.






	December 28


	In person visit, only kissed.






KATHLEEN WILLEY


Prior to MICHAEL ISIKOFF interviewing LINDA TRIPP in the spring of 1997, TRIPP mentioned KATHLEEN WILLEY’s story to LEWINSKY. LEWINSKY advised TRIPP did not mention WILLEY by name at first. LEWINSKY advised TRIPP’s story seemed to change over time. TRIPP may have told LEWINSKY about WILLEY’s name prior to ISIKOFF interviewing TRIPP. TRIPP told LEWINSKY about ISIKOFF’s visit to TRIPP at TRIPP’s office.


TRIPP told LEWINSKY that WILLEY was certainly not sexually harassed. TRIPP told LEWINSKY about the ISIKOFF visit the same day of the visit or the next one. At that point, TRIPP said that WILLEY called TRIPP that night.


LEWINSKY urged TRIPP to let someone in the White House know about the ISIKOFF visit. TRIPP said that she would only be comfortable speaking with NANCY HERNREICH or BRUCE LINDSEY. TRIPP said that, during the Whitewater hearings, she was told by her attorney not to talk to LINDSEY. LEWINSKY urged TRIPP to page LINDSEY. TRIPP advised that LINDSEY did not return the pages or telephone messages. LEWINSKY advised that she thinks TRIPP’s ego was deflated and she seemed insulted.


In early summer, ISIKOFF contacted TRIPP again. ISIKOFF called TRIPP to ask her to go on the record with her version of the WILLEY matter. LEWINSKY advised she considered saying something to CLINTON about TRIPP on May 24, 1997, but decided not to. On July 4, 1997, LEWINSKY mentioned to CLINTON that she had a friend who knew something about WILLEY.


LEWINSKY explained that July 4, 1997 was her most emotional visit with CLINTON. LEWINSKY advised the visit lasted more than one hour. The majority of the visit was spent with LEWINSKY and CLINTON being emotionally intimate. Looking back, LEWINSKY is not sure if CLINTON was sincere during this visit. LEWINSKY questions a lot of things since the “scandal” broke. LEWINSKY does not think CLINTON was acting on July 4th, because if he was, he would be the greatest actor in the world. LEWINSKY does not think CLINTON would have fought with her at the beginning of the visit if he was acting. The fight was about a letter LEWINSKY had sent CLINTON the day before, indicating she would tell her parents about their relationship if CLINTON did not help her with a job.


At the end of the visit, LEWINSKY asked CLINTON if he knew KATHLEEN WILLEY. CLINTON advised he did. LEWINSKY said she had a friend at the Pentagon who had talked to ISIKOFF, who was looking into allegations that CLINTON had sexually harassed a woman who once worked at the White House. CLINTON advised the story was ludicrous. CLINTON seemed surprised about LEWINSKY’s friend at the Pentagon.


CLINTON said that WILLEY called HERNREICH earlier that week and was asking about ISIKOFF and WILLEY wanted to know how to get out of it. LEWINSKY told CLINTON that WILLEY may have been covering her tracks. LEWINSKY did not use TRIPP’s name. LEWINSKY advised she brought this subject up because she thought CLINTON should know about it. LEWINSKY thought maybe CLINTON could get WILLEY a job to make her happy.


LEWINSKY told CLINTON that her friend once worked at the White House. CLINTON did not ask for TRIPP’s name. LEWINSKY was not offended by the WILLEY story because she did not believe it. LEWINSKY said her friend had tried to get in touch with BRUCE LINDSEY, but he did not return her pages to him.


LEWINSKY advised that WILLEY may have sent CLINTON a “mixed signal.” LEWINSKY does not believe the PAULA JONES story either. LEWINSKY advised CLINTON and JONES may have had a consensual relationship. LEWINSKY advised she did not get jealous of CLINTON’s relationships with other women, so long as they pre-dated her relationship with CLINTON.


LEWINSKY explained how the July 4, 1997 meeting was arranged. LEWINSKY was “pissed” that CLINTON had not responded to her issues related to her job. When LEWINSKY met with MARSHA SCOTT and SCOTT did not know who LEWINSKY was, LEWINSKY was annoyed. LEWINSKY was very frustrated so she sent CLINTON a note.


LEWINSKY advised she wrote the letter on July 3 and delivered it to CURRIE the same day. LEWINSKY advised that the letter had a cold tone. For instance, the letter began “Dear Sir.” LEWINSKY advised she did not think the letter was threatening, but when she saw CLINTON on July 4, he indicated he felt it was. CLINTON asked LEWINSKY if she knew that it was against the law to threaten the President of the United States.


LEWINSKY advised that the first time she mentioned the possibility of moving to New York was in this July 3rd letter to CLINTON. LEWINSKY advised she gave the letter to CURRIE at the Northwest gate. LEWINSKY advised the letter was handwritten and mentioned LEWINSKY’s mother. LEWINSKY advised TRIPP had no input as to the contents of this letter. LEWINSKY advised that at the end of this letter, she expressed more emotions and even mentioned that she would give CLINTON one more chance.


LEWINSKY advised this letter was the meanest one she had ever sent to CLINTON. LEWINSKY advised the purpose of the letter was to show CLINTON how lucky he was that she was the way she was and that some people in her position, who had had an affair with him, would have played “hard ball” with him. LEWINSKY advised the letter was approximately two to three lined pages.


LEWINSKY advised that on most occasions she handwrote her notes, but she did type some. LEWINSKY advised that she sometimes prepared rough drafts of letters she eventually sent to CLINTON. LEWINSKY advised she often times bought two cards and used one to prepare a draft so that, in the event she made a mistake, she would have a duplicate card available to send.


CURRIE called LEWINSKY on the evening of July 3rd. LEWINSKY asked if CURRIE had given the package to CLINTON. CURRIE said she had and told LEWINSKY to be at the White House at 9 a.m. on July 4th.


LEWINSKY advised that CLINTON said he read the first line of the letter because CURRIE looked upset when she delivered it. CLINTON told LEWINSKY he threw the letter away after reading the first line. LEWINSKY thinks CLINTON read the whole letter. LEWINSKY believes CLINTON is the type of person who would lie about reading the letter. LEWINSKY believes CURRIE is not the type to read it.


LEWINSKY does not believe that CURRIE opened the letters LEWINSKY sent to CLINTON through CURRIE. LEWINSKY advised she typically would send things to CLINTON through CURRIE. LEWINSKY would place the item intended for CLINTON in an envelope marked either “BC” or “Mr. P.” LEWINSKY said she would send that item in a larger envelope, which was addressed to CURRIE. LEWINSKY usually sent some sort of gift or card to CURRIE in the larger envelope.


When LEWINSKY first arrived at the Oval Office on July 4th at 9 a.m., LEWINSKY told CLINTON someone was outside the Oval Office, so he suggested they move to the study. While in the study, she saw a White House gardener standing outside. LEWINSKY advised the gardener was standing sideways, so she is not sure if he saw LEWINSKY.


LEWINSKY advised she then left for Madrid soon after July 4. While in Madrid, LEWINSKY went to the United States embassy or the ambassador’s house for an official function. LEWINSKY saw CLINTON when she first entered the function. CLINTON was standing in a hall speaking with some of his aides, including MIKE McCURRY. When CLINTON saw LEWINSKY, they made eye contact and all the people CLINTON was speaking with turned and saw LEWINSKY.


LEWINSKY believes this is the only time she was in the same room with BRUCE LINDSEY.


On July 14, 1997, LEWINSKY returned from Bulgaria, the last leg of her European trip. LEWINSKY was awakened at 7:30 p.m. by a telephone call from CURRIE. CURRIE advised that CLINTON was out golfing, but he wanted to see or call LEWINSKY later. LEWINSKY thinks CLINTON assumed she was back from Europe because he was. LEWINSKY advised she travelled with Secretary of Defense WILLIAM COHEN’s group, but does not think CLINTON kept track of those types of details.


At approximately 8:30 p.m., CURRIE called LEWINSKY again and asked if LEWINSKY could come to the White House at approximately 9:30 p.m. so CLINTON could see LEWINSKY. CURRIE cleared LEWINSKY into the White House and the two spoke for a few minutes.


CLINTON then came out of the Oval Office and took LEWINSKY into NANCY HERNREICH’s office. LEWINSKY advised CLINTON was very cold and distant at this meeting. CLINTON sat on a chair in HERNREICH’s office while LEWINSKY sat on a sofa.


CLINTON asked LEWINSKY if the woman she mentioned on July 4th was LINDA TRIPP. LEWINSKY responded that it was. CLINTON said that there was a paper called the “Sludge Report” that mentioned KATHLEEN WILLEY. CLINTON asked LEWINSKY if LEWINSKY had told TRIPP that WILLEY had called HERNREICH.


LEWINSKY advised that at this point, she was not sure how to answer. LEWINSKY advised she had to watch her lie because she was not sure what CLINTON’s reaction would be to the truth. LEWINSKY advised that the problem was that WILLEY called HERNREICH and was upset that ISIKOFF knew about WILLEY’s previous call to HERNREICH. CLINTON said the only people who knew about WILLEY’s first call to HERNREICH were WILLEY, HERNREICH, CLINTON and LEWINSKY. LEWINSKY told CLINTON she (LEWINSKY) must have told TRIPP.


LEWINSKY did not want to think that TRIPP told ISIKOFF about the WILLEY telephone call. LEWINSKY told CLINTON that TRIPP was a big supporter of his and that she had big pictures of CLINTON in her office. CLINTON asked LEWINSKY if she trusted TRIPP. LEWINSKY said she did. CLINTON also asked LEWINSKY if LEWINSKY confided in TRIPP about CLINTON’s relationship with LEWINSKY. LEWINSKY said she had not.


CLINTON told LEWINSKY to tell TRIPP to try to get in touch with LINDSEY again. LEWINSKY would not characterize CLINTON as “emphatic” in this request. LEWINSKY advised the interviewers if LINDSEY made the initial contact with TRIPP, there might be records reflecting that contact. CLINTON told LEWINSKY to call CURRIE the next day to see whether or not LEWINSKY was successful in getting TRIPP to contact LINDSEY. LEWINSKY did not consider TRIPP’s knowledge about the WILLEY incident to be that significant because TRIPP had no first hand knowledge about what occured between CLINTON and WILLEY. LEWINSKY advised that CLINTON left her in HERNREICH’s office so he could take a conference call with his attorneys. CLINTON returned from his conference call. LEWINSKY advised she spent approximately twenty-five minutes total with CLINTON during this visit. LEWINSKY advised she did not leave the White House until approximately 11:30 p.m. LEWINSKY and CLINTON spent approximately 25 minutes together on this occasion.


LEWINSKY thought it was safe for TRIPP to call LINDSEY. LEWINSKY felt it would look more sinister for LINDSEY to call TRIPP. LEWINSKY was under the impression that WILLEY was not part of the PAULA JONES suit.


LEWINSKY felt bad that she had told TRIPP about the WILLEY call. LEWINSKY felt responsible and felt she wanted to please the President so she was willing to contact TRIPP. CLINTON did not mention TRIPP getting in touch with BOB BENNETT during this call.


The following day, on July 15th, LEWINSKY tried to get information from TRIPP, including the names of the different people at the White House whom TRIPP had spoken to. LEWINSKY knew TRIPP spoke to an IRENE Last Name Unknown (LNU) and a KATE LNU, both of whom worked at the White House. LEWINSKY telephoned CURRIE later that day to let CURRIE know that LEWINSKY had information for CLINTON.


CLINTON called LEWINSKY later that night. LEWINSKY advised CLINTON was in a “shitty” mood. LEWINSKY went through the information she had for CLINTON regarding WILLEY and TRIPP. LEWINSKY advised she and CLINTON did not speak for long as CLINTON was in a bad mood.


LEWINSKY advised that at some point which LEWINSKY believes was after July 24th, she convinced TRIPP to call LINDSEY. In a Thursday evening telephone conversation, TRIPP told LEWINSKY that TRIPP was ready to meet with BOB BENNETT, as suggested to TRIPP by BRUCE LINDSEY. TRIPP said she made the arrangements for noon the following day. TRIPP told LEWINSKY she was nervous.


TRIPP was concerned that her hair did not look right, so she tried to make an appointment at ILEO. This not being successful, TRIPP made one at a salon named “3300 M Street.” LEWINSKY paid for TRIPP’s haircut. TRIPP was afraid BENNETT was going to say something mean to her, so she moved the appointment with BENNETT back to 3:30 p.m.


TRIPP told LEWINSKY that, before seeing BENNETT, TRIPP thought she should see TRIPP’s attorney, KIRBY BEHRE. TRIPP advised that BEHRE forbade her to see BENNETT, so she did not.


LEWINSKY thinks she called CURRIE to tell her about TRIPP, but LEWINSKY did not contact CLINTON directly.


LEWINSKY advised that she thought TRIPP was naive to talk to ISIKOFF and that it could be bad for her career. LEWINSKY thought LINDSEY would curb what TRIPP said to ISIKOFF, after LINDSEY spoke to TRIPP. LEWINSKY advised that when TRIPP first mentioned ISIKOFF, TRIPP was upset. TRIPP was friendly with WILLEY and even helped her draft letters to the President. TRIPP said there was always a possibility WILLEY made her story up. LEWINSKY thought TRIPP was on the “right” team.


When the Newsweek article was released, TRIPP was on vacation. LEWINSKY advised that the quote from TRIPP in the Newsweek article was more than TRIPP had told LEWINSKY.


After the Newsweek article that included BENNETT “slamming” TRIPP, TRIPP said she would write a “tell-all” book if she was fired. LEWINSKY said it was silly. LEWINSKY did not think BENNETT’s comments were too bad. LEWINSKY advised TRIPP “scared the shit” out of LEWINSKY when TRIPP mentioned writing a book.


Prior to August 11th, LEWINSKY anonymously called BEHRE and said that TRIPP had been misquoted. LEWINSKY asked if BEHRE was going to release a statement on TRIPP’s behalf, responding to the BENNETT quote. LEWINSKY suggested BEHRE call the White House. LEWINSKY thought this would help TRIPP keep her job.


On August 14th, the Washington Times had an article about BEHRE’s statement on TRIPP’s behalf. Throughout 1997, TRIPP mentioned being deposed in the JONES case. TRIPP said that BEHRE said she would not have to be deposed.


Sometime after August of 1997, TRIPP mentioned something about her attorney being in touch with JONES’s attorneys. LEWINSKY advised she does not have a vivid memory, but TRIPP would bring up the JONES case from time to time.


LEWINSKY spoke about her friendship with TRIPP to NEYSA ERBLAND and KATHRYN ALLDAY DAVIS. LEWINSKY’s mother did not know much about LEWINSKY’s relationship with TRIPP. LEWINSKY tried to stay away from the WILLEY/JONES issue when speaking with CLINTON.


LEWINSKY advised that she did not have much contact with TRIPP in mid- to late November since LEWINSKY and TRIPP were fighting and LEWINSKY had been out of the country during part of this time.


Sometime in the second or third week of December, TRIPP mentioned that she was subpoenaed in the JONES case. TRIPP did not mention when she received the subpoena. This was the first time TRIPP said she would “rat” on LEWINSKY. From this point on, LEWINSKY became more circumspect when dealing with TRIPP.


LEWINSKY advised that, during a conversation with TRIPP in December, TRIPP said that one of the reasons for TRIPP telling the truth about LEWINSKY was that BEHRE would know TRIPP was lying. LEWINSKY asked TRIPP how BEHRE would know she was lying. TRIPP advised that she had written the whole story about LEWINSKY and WILLEY and given it to BEHRE in a sealed envelope, and told BEHRE not to read it unless something happened to TRIPP. LEWINSKY advised LEWINSKY went “ape shit” when she heard this.


LEWINSKY advised she tried to protect TRIPP from getting deposed to protect LEWINSKY, which, in turn, protected CLINTON.


TRIPP’s deposition was scheduled for December 18th, but was postponed because WILLEY was having back surgery.


LEWINSKY advised that CLINTON told LEWINSKY she was on the JONES witness list in a telephone conversation on December 17th. LEWINSKY advised she was in New York the previous day for job interviews. LEWINSKY was subpoenaed on December 19, 1997.


“TALKING POINTS”


LEWINSKY advised that, in late December 1997, she was trying to figure things out regarding TRIPP’s deposition. LEWINSKY did not return TRIPP’s calls. On January 1, 1998, LEWINSKY left a message on TRIPP’s answering machine. LEWINSKY advised she was at an impasse as to what to do. LEWINSKY was shocked that TRIPP would reveal LEWINSKY.


LEWINSKY advised it made no sense to her for anyone to make the leap from PAULA JONES to LEWINSKY. LEWINSKY thinks TRIPP was jealous about LEWINSKY’s job opportunities in New York. TRIPP wanted LEWINSKY to get a good job, but she was also jealous of LEWINSKY.


LEWINSKY advised that the main reason she looked for a job in New York was because TRIPP said that “KATE at NSC” said LEWINSKY would never get a job in the White House, and if she did, she certainly would not have a blue pass. LEWINSKY advised she separately told CLINTON and KEN BACON she wanted to move to New York because of her mother moving there. LEWINSKY advised that “KATE at NSC” told TRIPP that jobs were created at the White House six days a week. LEWINSKY mentioned STEVEN GOODIN’s girlfriend got a job at the White House. LEWINSKY advised TRIPP told LEWINSKY this in an October 6, 1997 telephone call.


On January 9, 1998, LEWINSKY called TRIPP from New York. LEWINSKY was wary of TRIPP, so she said she was calling from a pay phone, but she was actually calling from her mother’s apartment. TRIPP said that NORMA ASNES said TRIPP should get a job in public relations in New York. TRIPP told LEWINSKY that TRIPP’s Indian friend goes to a psychic and asked the psychic about her friends. The psychic said a friend of her’s, whom TRIPP interpreted to be TRIPP, was in imminent danger about what she would say.


During this conversation, TRIPP asked LEWINSKY if LEWINSKY had spoken to CURRIE, JORDAN or CLINTON. LEWINSKY told TRIPP she had not spoken with them from mid-December forward. LEWINSKY told TRIPP she did not care about not speaking with them. TRIPP asked what LEWINSKY was going to do about her deposition. LEWINSKY mentioned her affidavit. TRIPP told LEWINSKY to get a job before LEWINSKY signed it. LEWINSKY did not let TRIPP know that she had already signed the affidavit.


LEWINSKY explained that TRIPP did not like LEWINSKY to exhibit independence. LEWINSKY advised that on November 22, 1997, LEWINSKY wanted to phone CURRIE to apologize, but TRIPP did not want her to. TRIPP and LEWINSKY got into fight over this issue.


LEWINSKY did not want TRIPP to know about all the help LEWINSKY got from VERNON JORDAN. On January 13th or 14th, LEWINSKY called TRIPP at work. During this conversation, TRIPP said that BEHRE did not want TRIPP to sign an affidavit and would not let her commit perjury. LEWINSKY told TRIPP to call ASNES, who could recommend a good “Democratic” attorney.


LEWINSKY told TRIPP that the purpose of the affidavit was to avoid being deposed. LEWINSKY advised that one does this by giving a portion of the whole story, so the attorneys do not think you have anything of relevance to their case. LEWINSKY advised she and TRIPP went through the different things to say in an affidavit. LEWINSKY went through the WILLEY story with TRIPP, including who saw it, that the story could be false, and that WILLEY could have smeared her own lipstick and untucked her own blouse.


LEWINSKY agreed to meet TRIPP on January 13, 1998, because she felt TRIPP had changed her mind about disclosing LEWINSKY’s relationship.


On January 14, 1998, LEWINSKY was supposed to take TRIPP to see BEHRE, but the plans changed and LEWINSKY drove TRIPP to TRIPP’s car, which was parked at a Metro station. Prior to meeting TRIPP, LEWINSKY sat down at her computer on January 14th and typed out the “Talking Points” in one sitting. LEWINSKY typed the “Talking Points” the same day she gave them to TRIPP.


LEWINSKY advised page one of the “Talking Points” begins with “you are not sure. . . .” LEWINSKY advised these were to be TRIPP’s talking points for her meeting with BEHRE. The last part of page one was in reference to TRIPP providing BEHRE a written account of the WILLEY and LEWINSKY matters.


Page two of the “Talking Points” was written out because LEWINSKY thought she would only have a few minutes with TRIPP, so she wanted to have an outline of points for TRIPP to make in an affidavit.


LEWINSKY advised the “Talking Points” were a combination of things TRIPP said to LEWINSKY and TRIPP’s public statements. Page two of the “Talking Points” was based on what was in LEWINSKY’s affidavit.


Page three of the “Talking Points” was what TRIPP could give to BEHRE for BEHRE to draft an affidavit. LEWINSKY advised she printed the “Talking Points” on her printer in her apartment. LEWINSKY advised she did not save the “Talking Points.” LEWINSKY advised she did not save them on her computer for a reason. LEWINSKY was trying to be circumspect about JONES related matters at that point. LEWINSKY thought the JONES’ attorneys had tapped her phones. LEWINSKY thought at one point that DEBBIE SCHIFF had given JONES’ attorneys LEWINSKY’s name so SCHIFF would not have to testify.


LEWINSKY advised the goal of an affidavit is to be as benign as possible, so as to avoid being deposed.


LEWINSKY advised that, looking back, one can see how TRIPP’s various public statements about the WILLEY incident are used throughout the “Talking Points.” LEWINSKY advised she did not refer to TRIPP’s public statements to draft the “Talking Points.”


LEWINSKY advised that TRIPP read the “Talking Points” when LEWINSKY gave them to her. TRIPP was thankful to LEWINSKY for them. LEWINSKY advised the “Talking Points” were not a collaborative effort with TRIPP. LEWINSKY typed them up on her own, with no assistance from anyone.


EVIDENCE


LEWINSKY was shown a copy of the Federal Bureau of Investigation’s (FBI’s) inventory of items taken from her apartment during a consensual search on January 22, 1998. LEWINSKY advised that a note found in her apartment referring to LEWINSKY going to the White House was written on October 11, 1997. LEWINSKY explained to her aunt that LEWINSKY was to meet LEWINSKY’s brother in New York, and LEWINSKY would be taking a plane there after going to the White House in the morning.


TIPPER GORE’s book has a photograph of CLINTON wearing a tie LEWINSKY gave him. LEWINSKY’s father may have purchased the book for her.


LEWINSKY has never been on Air Force One.


The “Saxophone Club” is an offshoot of the Democratic National Committee. LEWINSKY advised that people who donate less than $200 can belong. LEWINSKY was a member.


LEWINSKY advised she attended a cocktail party which was held in New York prior to CLINTON’s fiftieth birthday celebration. LEWINSKY purchased a $250 ticket, but when LEWINSKY got to the door, she did not have a reservation. LEWINSKY got assistance from JENNIFER SCULLY, whom LEWINSKY met through WALTER KAYE. LEWINSKY, who was wearing a red dress, saw CLINTON on the rope line and he hugged her and said he liked her dress.


CLINTON gave LEWINSKY the “BLACK DOG” coffee mug.


CLINTON gave LEWINSKY an ANNIE LENNOX compact disc.


LEWINSKY bought the book “Presidential Sex” because of her relationship with CLINTON.


LEWINSKY sent a letter to CLINTON, similar to the one referencing the “New Deal” found in her apartment on January 22, 1998.


The American Express bill of WILLIAM ARBAUGH was sent to LEWINSKY by mistake.


The $10,000 credit card payment LEWINSKY’s mother made had nothing to do with LEWINSKY.


LEWINSKY had a spiral notebook in which she documented the early part of her relationship with CLINTON. LEWINSKY advised the notebook was there on January 22, 1998, but not taken during the search. LEWINSKY saw the notebook after the search, but is not sure where it is now.


The notebook is not dated. The first ten pages relate to her relationship with CLINTON. LEWINSKY advised she did not keep a diary.


The blue dress LEWINSKY presented to the OIC was the same one she wore during her “Birthday” picture with CLINTON. LEWINSKY also wore the dress on February 28, 1997, the first time her sexual contact with CLINTON resulted in him ejaculating in her presence. After engaging in sexual contact with CLINTON, LEWINSKY went to MCCORMICK & SCHMICK’S restaurant and then took the dress off when she got home.


The next time LEWINSKY went to wear the dress, she noticed some faint tiny dots, which could be stains of CLINTON’s semen, which could have gotten on the dress while LEWINSKY and CLINTON were hugging. LEWINSKY thought it was funny, so she put it back in the closet.


LEWINSKY showed the dress to TRIPP, who advised LEWINSKY to place the dress in a zip-lock bag and put it in a safe deposit box. LEWINSKY did not save the dress as a “trophy.” LEWINSKY said she planned to get the dress cleaned before she wore it again.


That Thanksgiving, LEWINSKY told TRIPP she was going to wear the dress. TRIPP told her not to. TRIPP said LEWINSKY looked fat in the dress.


Sometime after LEWINSKY was subpoenaed on December 19th, she moved the dress to her mother’s apartment in New York, with the audio cassette tapes containing CLINTON’s answering machine messages to LEWINSKY.


CLINTON gave LEWINSKY the “Vancouver bear” on December 28, 1997. CLINTON told LEWINSKY the bear represented strength, and LEWINSKY would have to be strong. LEWINSKY associated that comment with her July 4th conversation with CLINTON. LEWINSKY advised there was never a question she was going to deny her relationship with CLINTON, so she did not associate the bear with that.


The interview ended at 7:41 p.m.
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MONICA S. LEWINSKY was interviewed pursuant to an immunity agreement between the Office of the Independent Counsel (OIC), LEWINSKY, and her attorneys. Present for the interview were Associate Independent Counsel (AIC) MICHAEL EMMICK, AIC KARIN IMMERGUT, AIC MARY ANNE WIRTH, and AIC JULIE MYERS. Representing LEWINSKY were attorneys SYDNEY HOFFMAN and PRESTON BURTON of the law offices of PLATO CACHERIS. AIC WIRTH was not present for the late morning and early afternoon portions of the interview. The interview was conducted in Room 616 of the WATERGATE HOTEL, commencing at 9:40 a.m. and ending at 6:15 p.m. LEWINSKY, a white female, born July 23, 1973, provided the following information:


After the scandal broke and the “talking points” were discussed in the media, LEWINSKY realized that the quotes made by LINDA TRIPP in the Newsweek article on August 11, 1997, and in the article in the Washington Times on August 14, 1997, included concepts that LEWINSKY and TRIPP had discussed. These concepts helped influence the contents of the talking points, which were written by LEWINSKY. LEWINSKY recognized that the above mentioned public statements by LINDA TRIPP closely resembled the talking points. These ideas of TRIPP, that were publicly espoused, pointed to the likelihood that KATHLEEN WILLEY’s story was more untrue than factual. TRIPP made varying statements in these articles.


During the meeting between LEWINSKY and the President on December 28, 1997, the President said something to the effect of, “That woman from the summer got you into this.” By this, LEWINSKY understood that the President meant LINDA TRIPP, who had been quoted in the above articles. On this occasion, a member of the U.S. Secret Service (USSS) could have observed the President hugging LEWINSKY through the glass, but LEWINSKY is not sure.


LEWINSKY has not heard any of the tapes that TRIPP made of their conversations.


LEWINSKY provided a copy of a two-sided set of calendars for the years 1993, 1994 and 1995 entitled, “1994 Diary, FiloFax.” Certain dates are circled on each calendar. On the 1995 portion of the calendar, LEWINSKY circled the dates relating to encounters with ANDY BLEILER.


LEWINSKY said that in March 1998, the [image: diagram] matter had arisen, and since she was very sensitive about it, LEWINSKY did not wish to discuss [image: diagram] at this time.


LEWINSKY had created a matrix by spreadsheet in the Fall of 1997 on the Excel program of her computer at the Pentagon, at the request of LINDA TRIPP. This was created on her work computer when her boss, KEN BACON, was out of town. The matrix consisted of the dates of events, telephone calls, and personal meetings with the President. No names or identifying data were typed on the matrix. LEWINSKY made one, or possibly two copies, but did not save the matrix on her computer. LEWINSKY showed or read one copy to TRIPP and believes that she destroyed any other copy. LEWINSKY had first begun confiding in TRIPP in November 1996, at which time TRIPP urged LEWINSKY to go back to the White House to work. TRIPP advised LEWINSKY that she was the kind of woman the President would like and an affair with the President would be a neat thing to tell her grandkids. TRIPP kept hounding LEWINSKY until LEWINSKY finally said, “Look, I’ve already had an affair with him and it’s over.”


The President called LEWINSKY between 12:00 p.m. and 2:00 p.m. on January 7, 1996, which was during the snowstorm. He asked LEWINSKY to go to her office in the White House, where he again called her. While chatting, LEWINSKY asked if the President wanted some company, and the President replied that he did. Plans were made that LEWINSKY would go to the Oval Office and the door would be left open.


Upon arriving between 3:00 p.m. and 5:00 p.m., LEWINSKY, who was carrying some papers, saw uniformed USSS Officer LEWIS FOX standing in front of the Oval Office. FOX was probably standing with a USSS plain clothes agent. FOX was not there when LEWINSKY departed. At some point LEWINSKY gave a box of LADY GODIVA chocolates to FOX.


An unidentified USSS plain clothes agent, who usually worked on Sunday afternoons, was present on two different occasions when LEWINSKY was with the President. LEWINSKY met the President by the elevators once and was escorted to the Oval Office. On another occasion the plain clothes agent was present when the President was joking about LEWINSKY’s footwear that she had worn because of the snow. The President said, “Chelsea has some like that.” This plain clothes agent, whose name LEWINSKY did not know, was a tall, hefty, attractive, white male with light hair. One of these occasions was either January 21, 1996 or February 4, 1996.


A USSS officer named SANDY observed LEWINSKY with the President on December 31, 1995, when they were discussing cigars. SANDY was standing to the left of LEWINSKY, facing the door in the hallway. This was a visit with the President lasting about 20 or 25 minutes. LEWINSKY may have sent a birthday card to SANDY on a later date. SANDY was not further identified.


LEWINSKY was never refused entrance into the President’s movie theater by a USSS officer. BAYANI NELVIS had once asked LEWINSKY if she had ever watched a movie with the President, and LEWINSKY responded that she had not, and as a matter of fact had never been in the theater.


On February 19, 1996, LEWINSKY went to the Oval Office without actually being invited; however, this was after talking to the President on the telephone. At this time there was a very tall, thin, plain clothes agent, with a mustache and an olive complexion, on duty. This plain clothes agent let LEWINSKY into the Oval Office between 12:00 p.m. and 2:00 p.m. This was the only time that LEWINSKY ever went to the Oval Office without the President expecting her.


The only time that LEWINSKY ever waited in the ROOSEVELT room was on July 24, 1997, and that was because BETTY CURRIE had her wait there. There were two ladies rooms in the West Wing, one being near LEON PANETTA’s office and one past the Oval Office. LEWINSKY used the one near the Oval Office during the furlough. Subsequently, an E-mail came out from ANNE CATALINI that the employees of Legislative Affairs could not go by the Oval Office. There were three ways to go to the other remote offices of Legislative Affairs; one was down the stairs; one was through the West Wing lobby; and the third was past the Oval Office. EVELYN LIEBERMAN advised LEWINSKY to go through the lobby and not by the Oval Office.


Although LEWINSKY does recall a USSS plain clothes agent named GARY, Last Name Unknown (LNU), she does not recall that he ever asked LEWINSKY to leave the pantry or any other location. GARY may have said something like, “What are you up to?,” but he never asked her to leave.


LEWINSKY knew a USSS plain clothes supervisor named BRYANT, who was friendly toward her, but LEWINSKY never discussed her relationship with the President with BRYANT. BRYANT could have escorted LEWINSKY to parties, but she has no memory of this.


LEWINSKY saw a USSS plain clothes agent named LOU MERLETTI several times, but had more of an acquaintance than a friendship with him. MERLETTI gave LEWINSKY his business card. LEWINSKY teased MERLETTI about being in so many photos with the President and sometimes joked with him in the hallways. LEWINSKY saw MERLETTI at the “Nutcracker” in December, 1996. MERLETTI was very friendly with LEWINSKY and she sent him a letter once. MERLETTI never saw LEWINSKY with the President to her knowledge. LEWINSKY also sent a gift to MERLETTI after she left the White House.


LEWINSKY has only a vague recollection of USSS plain clothes agent LARRY COCKELL, possibly having seen him on December 28, 1997.


On December 6, 1997, LEWINSKY went to the southwest gate and paged BETTY CURRIE to get in. While waiting, MARSHA SCOTT pulled up in her car, causing LEWINSKY to go to the northwest gate, which was under construction. When LEWINSKY arrived there, she called CURRIE, but there was no answer on CURRIE’s phone. Two uniformed USSS officers, names unknown, were on duty. LEWINSKY had Christmas gifts for CURRIE and the President. Since CURRIE’s telephone was not answered, LEWINSKY asked the guards to find out where CURRIE was and whether the President was in his office. One of the guards told LEWINSKY that CURRIE was giving a tour to ELEANOR MONDALE and confirmed that the President was in the Oval Office.


While at the northwest gate, LEWINSKY mistook LANNIE DAVIS for JOHN PODESTA, and after this misidentification was clarified, DAVIS was advised that LEWINSKY was waiting for BETTY CURRIE. CURRIE had told LEWINSKY earlier in the day that the President would be meeting with his lawyers on December 6th and that the President probably would not be able to meet with LEWINSKY. After finding out about MONDALE, LEWINSKY did not feel that CURRIE was truthful with her that day. LEWINSKY left the gate crying and very angry.


LEWINSKY called CURRIE from the CORCORAN GALLERY and confronted her about MONDALE visiting. CURRIE became angry also and apparently shouted at the guards for divulging that MONDALE was visiting the President. LEWINSKY assumed this, because CURRIE told LEWINSKY that LEWINSKY had gotten the guards in trouble. Later, when LEWINSKY talked to the President about this, the President asked LEWINSKY, “Do you think I’m stupid enough to go running with someone I’m messing around with?” The President also said that it was none of LEWINSKY’s business what MONDALE was doing there; and that LEWINSKY should not be angry with CURRIE. LEWINSKY does not recall a discussion with the President about the guards at the northwest gate.


Later in the day, LEWINSKY bought an airline ticket and traveled to New York.


AIC WIRTH departed at this time and Deputy Independent Counsel (DIC) WISENBERG arrived.


LEWINSKY said that she had seen SARAH FARNSWORTH at the Watergate Apartments recently, but that she did not speak to FARNSWORTH, as they did not like each other.


LEWINSKY stated that she did not wish to discuss the description of anyone’s genitalia, but that she disagrees with the description given by PAULA JONES.


LEWINSKY had her first sexual contact with the President on November 15, 1995. After earlier seeing the President at JENNIFER PALMIERI’s party, LEWINSKY was walking to the ladies room near the Oval Office about 8:00 p.m. Upon passing the office of GEORGE STEPHANOPOLOUS, LEWINSKY saw a USSS plain clothes agent outside the door and the President inside the office. The President motioned her into STEPHANOPOLOUS’s office. There had been flirtation and eye contact between the President and LEWINSKY on other occasions. LEWINSKY wore G-string panties to the earlier party and pulled her jacket up so that the President could see them at the party. No one else observed this.


LEWINSKY, after entering STEPHANOPOLOUS’s office, told the President that she had a crush on him. The President asked if LEWINSKY would like to see his back office and she responded affirmatively. Upon arriving there, the President and LEWINSKY began hugging and the President asked if he could kiss LEWINSKY. With her consent the President kissed her with open mouth in a very romantic way. LEWINSKY gave the President a piece of paper with her name and telephone number on it. The President asked if LEWINSKY wanted to meet him back in his office in about ten minutes and LEWINSKY agreed. LEWINSKY returned to PANETTA’s outer office, where she had been working. MARTHA FOLEY may have been working and FOLEY may have given LEWINSKY a ride home that night.


LEWINSKY recalled that she was wearing navy blue pants and a dark navy jacket that night. Sometime after 8:00 p.m., and before 10:00 p.m., LEWINSKY returned to the Oval Office and the President took her to the hallway by the back study behind the Oval Office. The lights were off. The President began kissing LEWINSKY and she unbuttoned her jacket. The President pulled her bra up (he only unhooked her bra once in subsequent sexual contacts) and put his hand down into her pants. The President received a telephone call from a Congressman or Senator. While talking on the telephone, the President kept his hand in LEWINSKY’s pants to stimulate her, thereby causing her to have an orgasm or two. LEWINSKY then performed oral sex on the President, but he told LEWINSKY to stop before he reached completion. The President said that it was too soon for him to do that, inasmuch as he did not know or trust LEWINSKY well enough. The President tugged on her pink intern pass and said that “this” was going to be a problem.


The President did not know that LEWINSKY had already accepted a paying position that would entitle her to an employee pass. LEWINSKY told the President that she had had an affair with a married man before and that she knew the rules. By this statement LEWINSKY was trying to make the President feel more comfortable. She was sending a signal that she could keep quiet and lie if necessary. LEWINSKY was on “cloud nine.” No further plans were made at that time and the President went upstairs to have dinner with Mrs. CLINTON. LEWINSKY speculated that the President’s regular girlfriend had been furloughed.


On this or some other occasion the President said that he did not want to get addicted to having sex with LEWINSKY or he would want her all of the time. LEWINSKY and the President had incredible chemistry and were sexually compatible.


On Friday November 17, 1995 pizza was ordered. LEWINSKY picked up the pizza and delivered it to PANETTA’s office. LEWINSKY went to CURRIE’S office to announce that the pizza had arrived. GENE SPERLING, GEORGE STEPHANOPOLOUS, and perhaps others were there. LEWINSKY returned to her office. A short time later, the President, CURRIE, and HERNREICH came to PANETTA’s outer office. BARRY TOIV bumped into LEWINSKY and got pizza on her outfit. LEWINSKY went to the restroom to clean it off.


The President was standing outside of CURRIE’s office when LEWINSKY came out of the restroom. The President invited LEWINSKY over to the Oval Office and they went to the rear study. The door to the Oval Office was left ajar. LEWINSKY asked the President if he remembered her name. LEWINSKY advised the President that she had gotten a permanent job in Legislative Affairs. This would allow her to get a blue pass. The President was pleased. The President and LEWINSKY were talking about Jewish things near the bathroom when the President said, “Shut up and kiss me.” LEWINSKY said that she had better get back to work before people began to wonder where she was. The President asked LEWINSKY to bring him some pizza. LEWINSKY returned to PANETTA’s office.


LEWINSKY returned to BETTY CURRIE’s office after a little while and BETTY announced, “Girl here with the pizza.” BETTY sent LEWINSKY into the Oval Office. The President took the pizza and the two of them went to the bathroom area off the Oval Office.


The President was wearing a light blue shirt and a red tie. The President loosened his tie. They began kissing and the President attempted to unbutton LEWINSKY’s jacket. He could not, so she did it. The President kissed LEWINSKY’s breasts. When LEWINSKY unbuttoned the President’s blue shirt, the President sucked in his stomach, and LEWINSKY kissed his chest. LEWINSKY assured the President that she thought his physical shape was cute.


At some point, BETTY CURRIE came near the Oval Office door and said, “Sir, phone call.” The President took the call in the bathroom from a Congressman, who the President called by some “funny,” unrecalled nickname. While the President was on the telephone, LEWINSKY performed oral sex on him. The President did not ask LEWINSKY to quit during the phone call, but did not ejaculate. The President never told LEWINSKY that there was no sex between them if he did not ejaculate, but she believed that not reaching completion somehow made the President feel less guilty.


The President said, “I’m usually around on weekends when no one else is around, and you can come and see me.” The President complimented LEWINSKY’s smile, prettiness, and energy. The President did not tell LEWINSKY how to get access to the Oval Office.


LEWINSKY returned to her office, and a short time later the President returned with his pizza and ate it in front of everyone. The President’s tie was back up and he was wearing a distinct cologne.


On December 5, 1995, which was the day of the congressional Christmas Ball, the President signed the photograph of himself wearing the tie that LEWINSKY had given to him. He asked LEWINSKY if she wanted a diet Coke. LEWINSKY usually carried one out of the office for cover.


On December 31, 1995, at about noon, LEWINSKY was in the dining room talking to BAYANI NELVIS, a White House steward, about LEWINSKY recently having smoked her first cigar. NELVIS offered to get LEWINSKY a Presidential cigar and they headed to the President’s back study. The President met NELVIS and LEWINSKY in the back hallway and said that he needed to get something to LEON PANETTA. The President gave the item to NELVIS to take to PANETTA. The President said that he had been looking for LEWINSKY, to which LEWINSKY replied that she had given him her number. LEWINSKY thought it was obvious that the President had forgotten her name because he saw LEWINSKY one time in the hallway and said, “Hey kiddo.” The President asked why LEWINSKY was there in the back office and LEWINSKY replied that NELVIS was going to get her a Presidential cigar. The President said that he would give LEWINSKY a cigar and they went back into the study. They hugged and kissed. LEWINSKY rubbed his back. The President lifted her top and kissed her chest. LEWINSKY performed oral sex on the President, but he stopped her before completion. LEWINSKY went to leave. The President apparently thought that LEWINSKY had already left and went into the bathroom, where LEWINSKY could hear water running. LEWINSKY was putting her lipstick back on and getting herself together when she observed the President in the bathroom, [image: diagram] The President was leaving for the Renaissance weekend in a helicopter soon thereafter.


LEWINSKY believes that KATHLEEN WILLEY is not telling the truth, because the President would not have let her leave without getting herself together.


On January 7, 1996, the President called LEWINSKY for the first time at her apartment. It was the first day of a blizzard. LEWINSKY was surprised when she answered the phone and realized that she was speaking to the President. The President asked LEWINSKY if she was going to the office. LEWINSKY asked the President if he wanted some company and the President replied that he did. The President said he was going to the office in about 45 minutes and LEWINSKY said she would be there in about an hour. LEWINSKY went to her office and the President called her there. LEWINSKY went to the Oval Office and they sat on the sofa and talked. After about ten minutes they went to the bathroom area in the back office. The President had wanted to perform oral sex on LEWINSKY, but she did not want him to because she was having her menstrual period. The President and LEWINSKY had foreplay, but the President stayed above her waist. LEWINSKY performed oral sex on the President, but he did not reach completion. The President and LEWINSKY usually kept their clothing on so that they could recover quickly if interrupted. They went to the Oval Office, where the President sat at his desk and LEWINSKY sat on the sofa. They both knew what the coverup would be to conceal their relationship. They talked and joked around for about 15 minutes before LEWINSKY left. LEWINSKY told the President that he could call her; could listen while she did the talking; and could engage in phone sex. The President said “I’ll be around on weekends.”


On January 16, 1996, at about 12:30 a.m., the President called LEWINSKY, after having been in Atlanta for MARTIN LUTHER KING day. The President said, “You said that I could call and listen.” They had phone sex, with LEWINSKY doing all of the talking. LEWINSKY spoke all of the words. The President ended the call by saying that maybe he would call LEWINSKY tomorrow. The President did not call, which made LEWINSKY feel insecure. LEWINSKY was worried that the President did not like the way she performed phone sex. In thinking about their relationship, LEWINSKY observed that initially she was volunteering all of the information about their personal lives and that the President did not provide any details unless LEWINSKY asked. The President sometimes told personal things, but usually spoke about general things. LEWINSKY wanted to know whether they were going to fall in love or whether it would just be a sexual relationship.


On Sunday, January 21, 1996, which was the first day that a soldier had been killed in Bosnia, LEWINSKY saw the President in the hallway near the elevator. The President was accompanied by a USSS plain clothes agent. While talking in the Oval Office, the President said it was very sad to have someone die as a result of one of his Executive Orders. LEWINSKY was feeling like she had been taken for granted. LEWINSKY wound up in the rear hallway with the President. LEWINSKY was having a “bad hair day” and was wearing her beret. This was the first time that the President had seen her with the beret and told LEWINSKY that she was cute in her hat. LEWINSKY dropped her coat on the floor. The President was wearing olive pants and a green sweater that did not match. As they were heading to the back hallway, LEWINSKY stopped the President and asked him if he was interested in anything more than sex. The President replied that he “cherished his time” with LEWINSKY and that she was a “gift” to him. LEWINSKY treated the President as a regular person and did not stand on ceremony when LEWINSKY was with him. The President said he liked that. They kissed and the President kissed her chest. LEWINSKY performed oral sex on the President in the hallway and possibly in the bathroom. The BLAIRs from Arkansas were in town visiting with the President. LEWINSKY went out to BETTY CURRIE’s office with the President and he kissed her goodbye in NANCY HERNREICH’s office. LEWINSKY started to leave through the other door, found it locked, and turned around to exit through the door of HERNREICH’s office where they had entered. LEWINSKY passed the President, [image: diagram] The President grinned and kissed LEWINSKY goodbye again. LEWINSKY departed through BETTY CURRIE’s office and the garden door. LEWINSKY purposely departed by a different door than the one she had entered, so that the USSS staff would not know when LEWINSKY came and left. The BLAIRs were going out with the CLINTONs to see the VERMEER exhibit.


LEWINSKY spent the weekend ending January 28th in San Francisco. Upon LEWINSKY’s return she saw on her caller identification feature that the President had called her office phone while she was in California. On Tuesday, January 30, 1996, the President called LEWINSKY on her office telephone. The display reflected “POTUS.” The President said he had seen LEWINSKY getting yogurt and she looked really pretty. The President suggested that they get together after the party for PAT GRIFFIN. LEWINSKY responded that they should ignore each other at the party so that people would not get suspicious. The President asked if he could meet LEWINSKY later and LEWINSKY declined, because they had to be careful. EVELYN LIEBERMAN had already taken notice of LEWINSKY.


On Saturday, February 4, 1996, the President called LEWINSKY and they agreed that she would carry some papers and meet in the hallway. This occurred and they went to the back office. LEWINSKY was wearing a black dress with little flowers and combat boots. The President commented on the combat boots. The President unbuttoned LEWINSKY’s dress and it hung down. The President pulled up LEWINSKY’s bra. The President lifted LEWINSKY’s dress up. At that point, LEWINSKY stated that she could not continue with the details while male staff members were present. After a short consultation with her attorney, LEWINSKY continued that she had performed oral sex on the President, but that it was not reciprocal oral sex. The President commented on LEWINSKY’s state of arousal. When they were finished in the hallway, after about 45 minutes, the President and LEWINSKY went to the Oval Office, where they talked for another 45 minutes. LEWINSKY characterized the talking as “pillow talk.” Upon leaving, the President told LEWINSKY to complete her tasks in another part of the West Wing before returning to her office, so that LEWINSKY would not draw attention by going directly from the Oval Office to her office.


On February 7, 1996, a party was held for STEVE FRISCHETTI. That night the President called LEWINSKY at home. Mrs. CLINTON was out of town. The President signed the telecommunications bill while wearing one of LEWINSKY’s ties that day.


On Thursday, February 8, 1996, the President called LEWINSKY and at some point during the conversation they engaged in phone sex. On this occasion both the President and LEWINSKY participated verbally in a portion of the phone sex. LEWINSKY said that most of the time she initiated phone sex, but sometimes the President did. During this call, or in a previous call, the President told LEWINSKY that she reminded him of a character, but LEWINSKY could not recall any further description, other than the character had something to do with London.


On Sunday, February 19, 1996, the President called LEWINSKY from his office. The President sounded weird and LEWINSKY did not know what to make of it. LEWINSKY went to the Oval Office uninvited and observed the tall, thin, Hispanic plain clothes agent that she had described earlier in the interview. LEWINSKY advised that this was the only time she went to the Oval Office uninvited. LEWINSKY had previously told the President about ANDY BLEILER in Portland. The President said, “I don’t want to be like that schmuck in Oregon.” The President would only hug LEWINSKY that day, and he explained that he did not feel right about their sexual relationship; that he felt guilty; that LEWINSKY could still come by and visit; but that they would only be friends and not fool around.


LEWINSKY advised that during this visit with the President, he received a telephone call from a person whose last name began with an “F”. This person and his brother had a sugar growing business in Florida. The President took some notes, hung up, and told LEWINSKY that he had to cut their meeting short so that he could talk to this gentleman. The President said that he was going to sign some legislation that was going to have a detrimental effect on the sugar business, and when he does something that is going to “screw” someone, he likes to tell them first.


On a day at the end of February or early March 1996, the President left a message on LEWINSKY’s caller identification feature which indicated that “POTUS” had called. This predicated a discussion about the discovery of their relationship. It was decided that a different telephone would be used by the President when calling LEWINSKY’s office, so that the readout would not give them away. This day can be established as the day that a bombing occurred and lives were lost in Israel. The President went to the Israeli Embassy to express his regrets. LEWINSKY observed the President and EVELYN LIEBERMAN in the hallway. The President called LEWINSKY at home at about 10:00 p.m. from upstairs in the residence. The President and LEWINSKY talked for about 20 minutes. LEWINSKY offered to visit, but the President declined, advising that CHELSEA CLINTON was sick.


On Friday, March 29, 1996, the President called LEWINSKY in her office. LEWINSKY had cut her hand and bruised herself. The President observed the wounds when LEWINSKY was passing the Map Room in the hallway that evening. The President was wearing the first tie LEWINSKY had given him. The President spoke to LEWINSKY and said that he was sorry that she had hurt her hand. This occurred in the presence of HAROLD ICKES and BRUCE LINDSEY. During the telephone call, the President offered to invite LEWINSKY to a movie that night if LEWINSKY would hang around in the hall just before the movie started so they could pretend to accidentally run into each other. LEWINSKY declined because staff members such as HERNREICH and STEPHANOPOLOUS would be present in the movie and might question her presence. LEWINSKY did not want people to think that she was hanging around uninvited. JENNIE CRUZANO had previously passed BAYANI NELVIS in the hallway and asked NELVIS why NELVIS was talking to LEWINSKY. LEWINSKY had also heard that EVELYN LIEBERMAN was suspicious of her. LEWINSKY concluded the call by asking whether she could see the President on Sunday.
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